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Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
Özbekistan  
Cumhurbaşkanı 
Mirziyoyev ile bir araya 
geldi
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Atacağımız ortak adımlarla 
Özbekistan’la ticaret 
hacmimizi 10 milyar dolar 
seviyesine çıkaracağız”

Türk Dünyası Kültür 
Başkenti Yuşa 
olurken TÜRKSOY 
Genel Sekreterliği 
görevine Sultan 
Rayev getirildi

В то время как Юша 
была культурной 
столицей 
тюркского мира, 
Султан Раев был 
назначен 
генеральным 
секретарем 
ТЮРКСОЙ

ABD'li senatörler 
Rusya'nın BM İnsan 
Hakları Konseyinden 
çıkarılmasını istedi
ABD'li senatörler, Rusya'nın Ukrayna 
savaşı nedeniyle Birleşmiş Milletler (BM) 
İnsan Hakları Konseyinden çıkarılması 
için ABD'nin BM Daimi Temsilcisi Linda 
Thomas-Greenfield'a mektup gönderdi.

исключить Россию из 
Совета ООН по 
правам человека
Сенаторы США направили письмо 
постоянному представителю США при 
ООН Линде Томас-Гринфилд с просьбой 
исключить Россию из Совета ООН по 
правам человека из-за войны на Украине.

İsrail güçleri, Batı Şeria'da 3 Filistinliyi öldürdü
İsrail İç İstihbarat Servisi Şin-Bet, işgal altındaki Batı Şeria'nın 
kuzeyinde Cenin yakınlarında 3 Filistinlinin öldürüldüğünü duyurdu.

Израильские силы убили троих 
палестинцев на Западном берегу
Служба внутренней разведки Израиля, Шин-Бет, объявила, что 
трое палестинцев были убиты недалеко от Дженина на севере 
оккупированного Западного берега.

Artan nüfus ve iklim 
değişikliği Afrika'daki 
su krizini büyütüyor
Рост населения и 
изменение климата 
усугубляют водный
кризис в Африке

BOSNA - HERSEK 
MÜSLÜMANLARINA 
UYGULANAN SOYKIRIMIN 
TARİHİ SÜRECİ ve YAŞANAN 
OLAYLAR
ИСТОРИЧЕСКИЙ 
ПРОЦЕСС И СОБЫТИЯ 
ГЕНОЦИДА ПРОТИВ 
МУСУЛЬМАН БОСНИИ И 
ГЕРЦЕГОВИНЫ

FETÖ'cüler 
İngiltere'de 
birbirini 
dolandırdı: 40 
milyon sterlinlik 
davada Prens 
Andrew de var

ФЕТОисты 
обманули друг 
друга в Англии: 
принц Эндрю также 
фигурант иска на 40 
миллионов фунтов 
стерлингов

Президент Эрдоган 
встретился с 
Президентом 
Узбекистана 
Мирзиёевым
«Совместными шагами, 
которые мы предпримем, 
мы увеличим объем нашей 
торговли с Узбекистаном 
до уровня 10 миллиардов 
долларов» 
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Büyükelçi Kubanıçbek Ömüraliyev 
Türkiye Cumhuriyeti İçişleri Bakanı 
Süleyman Soylu ile bir araya geldi
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Cumhurbaşkanı Erdoğan, Özbekistan 
Cumhurbaşkanı Mirziyoyev ile bir araya geldi
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Atacağımız ortak adımlarla Özbekistan’la ticaret hacmimizi 10 milyar 
dolar seviyesine çıkaracağız”

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, baş başa görüşme 
ve Yüksek Düzeyli Stratejik İşbirliği Konseyi toplantısı 
ardından Özbekistan Cumhurbaşkanı Şevket Mirziyoyev ile 
ortak basın toplantısı düzenledi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 4 yıl aradan sonra tekrar ata 
yurtlarını ziyaret etmenin bahtiyarlığını yaşadıklarını dile 
getirerek, Mirziyoyev’e samimi misafirperverliği ve ev 
sahipliği için teşekkür etti.
Geçen hafta kutlanılan Nevruz Bayramı’nı tebrik eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, cumartesi günü kavuşulacak 
Ramazan-ı Şerif’in de Türkiye ve Özbekistan’a; Türk 
dünyasına ve İslam âlemine rahmet, bereket ve huzur 
getirmesini diledi.
“İLİŞKİLERİMİZİN TEMELİNDE GÜÇLÜ ORTAK 
TARİH, DİL, İNANÇ VE KÜLTÜREL BAĞLARIMIZ 
BULUNUYOR” Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu yıl Türkiye-
Özbekistan olarak diplomatik ilişkilerin tesisinin 30. yıl 
dönümünü idrak ettiklerini aktararak, şunları kaydetti: 
“Ülkelerimiz açısından anlamı büyük bir senede 
Özbekistan’ı ziyaret etmek bizim için ayrıca önemlidir. 
Özbekistan’ın kıymetli kardeşim Sayın Mirziyoyev’in 
dirayetli liderliğinde kaydettiği ilerleme takdire şayandır. 
‘Yengi Özbekistan’ şiarıyla başlatılan reform sürecini biz de 
canı gönülden destekliyoruz. Malumunuz Türkiye, 
Özbekistan’ın bağımsızlığını ilk tanıyan, Özbekistan’da ilk 
büyükelçilik açan ülkedir. Özbekistan’da ilk başkonsolosluk 
açan ülke de Türkiye’dir. Semerkant Başkonsolosluğumuz 
bir yıldır Özbek kardeşlerimize ve vatandaşlarına hizmet 
veriyor. İlişkilerimizin temelinde çok güçlü ortak tarih, dil, 
inanç ve kültürel bağlarımız bulunuyor. Öyle ki bir asır 
önce milletimiz Anadolu’da kadını, erkeği ile İstiklal 
Harbi’ni verirken, Özbek kardeşlerimiz de burada bizim 
için dualar ediyor, kahramanlık şiirleri yazıyordu. Merhum 
Abdülhamid Süleyman Çolpan, yüreğinden kopan tufanı 
dizelere döküyor, Anadolu kışlağının muzaffer ordularını 
şöyle selamlıyordu; ‘Ey İnönü, ey Sakarya, ey İstiklal erleri / 
Millî Misak alınıncaya dek durmadan ileri.’ Evet işte böyle 
sağlam ve samimi kardeşlik bağlarına sahip olduğumuz 
Özbekistan’la ilişkilerimizi her alanda daha da ilerletmenin 
gayreti içindeyiz.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, az önce başarıyla tamamladıkları 
Yüksek Düzeyli Stratejik İşbirliği Konseyi’nin ikinci 
toplantısını maziden atiye uzanan yolculuklarında yeni bir 
adım olarak gördüklerini ifade ederek, “Görüşmelerimiz 
neticesinde ülkelerimiz arasındaki ilişkileri kapsamlı 
stratejik ortaklık seviyesine yükselttik. Ticaret hacmimiz 
geçtiğimiz sene yüzde 72’ye yakın bir artışla 3,.6 milyar 
doları aştı. En kısa sürede -bir yıl hedef koyduk- 5 milyar 
dolar hedefini yakalayacağız diyoruz. Ardından bununla 
kalmayacak, bilahare atacağımız ortak adımlarla çıtayı 10 
milyar dolar seviyesine çıkaracağız” diye konuştu.

Bunun için de bu toplantıyı iki senede bir değil, senede bir 
yapmak suretiyle bütün bu adımları yakın takibe almak 
istediklerini dile getiren Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bugün 
imzalanan Tercihli Ticaret Anlaşması sayesinde hedeflerimize 
daha hızlı yol alacağımızı düşünüyorum ve bugün 10 anlaşma 
imzalandı. Bu 10 anlaşmanın imzalanması demek, Türkiye-
Özbekistan arasındaki bu süreç çok daha güçlü bir şekilde 
ilerleyecektir” dedi.
“SAVUNMA SANAYİNDE İMKÂNLARIMIZI 
PAYLAŞMAYA HAZIRIZ”
Türk şirketlerinin Özbekistan'daki yatırımlarının 1,5 milyar 
dolara ulaştığını belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
müteahhitlik firmalarının da Özbekistan'da bugüne kadar 5 
milyar dolar değerinde 241 projeye başarıyla imza attığını 
söyledi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türk şirketlerinin, Özbekistan'ın 
2022-2026 kalkınma stratejilerine ulaşmasına katkı sağlamaya 
hazır olduğunu dile getirerek, “Yatırımcılarımıza duyduğu 
güvenden dolayı Sayın Cumhurbaşkanı'na bir kez daha şahsım 
ve milletim adına teşekkür ediyorum” dedi.Turizm alanındaki 
iş birliğinin giderek güçlendiğine işaret eden Erdoğan, şunları 
kaydetti: “Geçtiğimiz sene rekor kırarak 270 binden fazla 
Özbek kardeşimizi Türkiye'de misafir ettik. Bu hedefi 500 bine 
çıkarmamız mümkündür. Destinasyonlarımız güçlü, karşılıklı 
olarak teşviklerle inanıyorum ki paket turizminde ileri hedefleri 
yakalayabiliriz. Büyük potansiyele sahip olduğumuz bir diğer 
alan da hiç kuşkusuz savunma sanayidir. Savunma sanayinde 
nitekim bugün imzaları attık ve bu imzalarla birlikte de 
savunma sanayinde imkânlarımızı, imkânlarınızla paylaşmaya 
hazırız. Türkiye'nin bu alanda elde ettiği başarılar da ortadadır. 
Ulaştırmadan enerjiye, sağlıktan eğitim ve kültüre kadar geniş 
bir alanda iş birliğimizi daha da geliştirmek konusunda 
mutabıkız. Özellikle de Türk-Özbekistan Üniversitesi'nin 
kurulmasını karşılıklı olarak kardeşimle çok çok önemsiyoruz. 
Nitekim ilgili arkadaşlarımızı görevlendirdik. Yarın da şu 
andaki hazır üniversite binasını görecekler ve süratle adımları 
atacağız.”
“BÖLGENİN VE DÜNYANIN GÜNDEMİNİ MEŞGUL 
EDEN KONULARI DEĞERLENDİRDİK”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, yürüttüğü projelerin tutarı 50 
milyon dolara yaklaşan TİKA aracılığıyla Özbekistan'da 
kalkınma desteklerini sürdürmekte kararlı olduklarını ifade 
etti. 
Özbekistan Cumhurbaşkanı Şevket Mirziyoyev ile 
imzaladıkları ortak bildirinin gelecek dönemde bir yol haritası 
teşkil edeceğinin altını çizen Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bugün 
ayrıca Türk Devletleri Teşkilatımız başta olmak üzere, 
uluslararası platformlarda dayanışmamızı, bölgesel meselelerde 
yakın temasımızı sürdürmemiz noktasında irademizi teyit ettik. 
Bizim ortak yanlarımız çok, özellikle beslendiğimiz kaynaklar 
aynı” diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, bölgenin ve 
dünyanın gündemini meşgul eden konuları 
ve yaşanan gelişmeleri de aralarında 
değerlendirdiklerini anlatarak, sözlerini 
şöyle sürdürdü: “2020 senesinde Türk 
Dünyasının Kültür Başkenti olan kadim 
Hive şehrini yarın ziyaret edecek olmaktan 
büyük heyecan duyuyorum. Bildiğiniz gibi 
bu yıl Türk Dünyası Kültür Başkenti unvanı 
bir başka kadim şehrimiz Bursa'mızdadır. 
Müşterek medeniyetimizin göz bebeği olan 
bu kültür ve irfan merkezlerini büyük bir 
ailenin mensupları olarak yeniden bir araya 
getiriyor, aradaki mesafeleri kısaltıyoruz.”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şahsına ve 
beraberindeki heyete gösterilen sıcak 
misafirperverliğe teşekkür ederek, "Sayın 
Mirziyoyev nezdinde Özbekistan halkına ve 
makamlarına teşekkür ediyorum. 
Toplantımızın hayırlara vesile olması 
temenni ediyorum. Şimdiden Ramazan 
ayının tüm İslam âlemi için hayırlara vesile 
olmasını diliyorum” dedi. TÜRKİYE İLE 
ÖZBEKİSTAN ARASINDA 10 ANLAŞMA 
İMZALANDI
Cumhurbaşkanı Erdoğan ile Özbekistan 
Cumhurbaşkanı Mirziyoyev huzurunda 10 
anlaşma imzalandı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Özbekistan 
Cumhurbaşkanı Mirziyoyev'in Kök 
Saray'daki baş başa ve Yüksek Düzeyli 
Stratejik İşbirliği Konseyi Toplantısı 
sonrasında imza töreni düzenlendi.
“Türkiye-Özbekistan Yüksek Düzeyli 
Stratejik İşbirliği Konseyi 2. Toplantısının 
Sonuçlarına İlişkin Ortak Bildiri”, 
Cumhurbaşkanı Erdoğan ve Özbekistan 
Cumhurbaşkanı Mirziyoyev tarafından 
imzalandı.
DOSTLUK AĞACI DİKİMİ
İki lider, görüşme ve toplantıların ardından 
Taşkent’teki Kök Sarayı’nın bahçesine 
Özbekistan-Türkiye Dostluk Ağacı dikimi 
gerçekleştirdi.
Özbekistan Cumhurbaşkanı Mirziyoyev, 
daha sonra Cumhurbaşkanı Erdoğan 
onuruna resmî akşam yemeği verdi.

Kaynak: Sivil İnisiyatif Gazetesi / Zeliha 
Sorkunlu



3Март 2022 
Гражданская Инициатива

Президент Эрдоган встретился с Президентом 
Узбекистана Мирзиёевым
«Совместными шагами, которые мы предпримем, мы увеличим объем нашей торговли с 
Узбекистаном до уровня 10 миллиардов долларов»

Президент Реджеп Тайип Эрдоган провел совместную 
пресс-конференцию с Президентом Узбекистана 
Шевкетом Мирзиёевым после встречи тет-а-тет и 
заседания Совета стратегического сотрудничества 
высокого уровня.
Выразив, что они счастливы вновь посетить историческую 
родину спустя 4 года, Президент Эрдоган поблагодарил 
Мирзиёева за искреннее гостеприимство и 
гостеприимство.
Поздравляя с праздником Навруз, который отмечался на 
прошлой неделе, президент Эрдоган сообщил, что 
Рамадан-и Шариф, который состоится в субботу, будет 
отправлен в Турцию и Узбекистан; Он пожелал, чтобы оно 
принесло милосердие, изобилие и мир тюркскому миру и 
исламскому миру.
«НАШИ ОТНОШЕНИЯ ОСНОВАНЫ НА НАШЕЙ 
КРЕПКОЙ ОБЩЕЙ ИСТОРИИ, ЯЗЫКЕ, ВЕРЕ И 
КУЛЬТУРНЫХ СВЯЗЯХ»
Отметив, что в этом году, как Турция-Узбекистан, они 
отмечают 30-летие установления дипломатических 
отношений, Президент Эрдоган сказал: «Для нас также 
важно посетить Узбекистан в год, который имеет большое 
значение для наших стран. Прогресс, достигнутый 
Узбекистаном под мудрым руководством моего дорогого 
брата Мирзиёева, достоин восхищения. Мы всецело 
поддерживаем процесс реформ, начатый под лозунгом 
«Побежденный Узбекистан». Как известно, Турция 
является первой страной, признавшей независимость 
Узбекистана и открывшей посольство в Узбекистане. 
Турция стала первой страной, открывшей генеральное 
консульство в Узбекистане. Наше Генеральное 
консульство в Самарканде вот уже год служит нашим 
узбекским братьям и гражданам. На основе наших 
отношений у нас очень крепкие общие история, язык, вера 
и культурные связи. Настолько, что столетие назад, когда 
наш народ вместе с мужчинами и женщинами сражался в 
войне за независимость в Анатолии, наши узбекские 
братья молились за нас и писали здесь героические стихи. 
Покойный Абдул-Хамид Сулейман Чолпан выразил в 
стихах наводнение, вырвавшееся из его сердца, и 
приветствовал победоносные армии анатолийских зимних 
лагерей следующим образом; «О Инёню, о Сакарья, о 
солдаты Независимости / Вперед, не останавливаясь, пока 
не будет принят Национальный пакт». Да, мы стремимся к 
дальнейшему улучшению наших отношений с 
Узбекистаном, с которым нас связывают такие крепкие и 
искренние братские узы во всех сферах». О солдаты 
независимости / Вперед, не останавливаясь, пока не будет 
принят Национальный пакт ». Да, мы стремимся к 
дальнейшему улучшению наших отношений с 
Узбекистаном, с которым нас связывают такие крепкие и 
искренние братские узы во всех сферах». О солдаты 
независимости / Вперед, не останавливаясь, пока не будет 
принят Национальный пакт ». Да, мы стремимся к 
дальнейшему улучшению наших отношений с 
Узбекистаном, с которым нас связывают такие крепкие и 
искренние братские узы во всех сферах».

Выразив, что они рассматривают второе 
заседание Совета стратегического сотрудничества 
высокого уровня, которое они только что 
успешно завершили, как новый шаг в своем 
путешествии из прошлого в прошлое, президент 
Эрдоган сказал: «В результате наших встреч мы 
подняли отношения между нашими странами на 
уровень всестороннего стратегического 
партнерства. Объем нашей торговли превысил 3,6 
миллиарда долларов, увеличившись почти на 72% 
в прошлом году. Мы говорим, что достигнем 
цели в 5 миллиардов долларов как можно скорее 
- мы ставим цель на один год. Тогда мы не
остановимся на достигнутом, поднимем планку
до уровня 10 миллиардов долларов совместными
шагами", - сказал он.
Выразив, что они хотят внимательно следить за
всеми этими шагами, проводя эту встречу один
раз в год, а не раз в два года, президент Эрдоган
сказал: «Я думаю, что мы быстрее достигнем
наших целей благодаря подписанному сегодня
Соглашению о преференциальной торговле, и
сегодня было подписано 10 соглашений. .
Подписание этих 10 соглашений означает, что
этот процесс между Турцией и Узбекистаном
будет развиваться гораздо активнее».
«МЫ ГОТОВЫ ДЕЛИТЬСЯ СВОИМИ
ВОЗМОЖНОСТЯМИ В ОБОРОННОЙ
ПРОМЫШЛЕННОСТИ»
Констатировав, что инвестиции турецких
компаний в Узбекистан достигли 1,5 миллиарда
долларов, Президент Эрдоган сообщил, что на
сегодняшний день в Узбекистане подрядные
компании успешно завершили 241 проект на
сумму 5 миллиардов долларов.
Выразив, что турецкие компании готовы внести
свой вклад в реализацию стратегии развития
Узбекистана на 2022-2026 годы, Президент
Эрдоган сказал: «Я хотел бы еще раз
поблагодарить Президента за доверие, которое он
оказывает нашим инвесторам, от своего имени и
от имени моего народа. "Отметив, что
сотрудничество в сфере туризма укрепляется,
Эрдоган сказал: «В прошлом году мы побили
рекорд и приняли в Турции более 270 тысяч
узбекских братьев. Возможно увеличение этого
показателя до 500 тысяч. Наши направления
сильные, с взаимными стимулами, я считаю, что
мы можем достичь передовых целей в пакетном
туризме. Еще одна область, в которой у нас есть
большой потенциал, это, безусловно, оборонная
промышленность. По сути, сегодня мы подписали
подписи в оборонной промышленности, и вместе
с этими подписями мы готовы поделиться с вами
нашими возможностями в оборонной
промышленности. Достижения Турции в этой
области очевидны.

Мы согласны и дальше развивать наше сотрудничество в самых 
разных сферах: от транспорта до энергетики, от 
здравоохранения до образования и культуры. В частности, 
Турецко-Узбекский университет». 
Я обоюдно придаю большое значение созданию компании с 
моим братом. Собственно говоря, мы назначили наших 
соответствующих друзей. Завтра они увидят нынешнее здание 
университета, и мы быстро примем меры».
«МЫ ОЦЕНИЛИ ВОПРОСЫ, ЗАНИМАЮЩИЕ ПОВЕСТКУ 
РЕГИОНА И МИРА»
Президент Эрдоган заявил, что они полны решимости 
продолжать свою поддержку развития в Узбекистане через 
TIKA, чьи проекты приближаются к 50 миллионам долларов.
Подчеркнув, что совместная декларация, подписанная с 
Президентом Узбекистана Шевкетом Мирзиёевым, заложит 
дорожную карту на будущее, Президент Эрдоган сказал: 
«Сегодня мы также подтвердили нашу готовность поддерживать 
нашу солидарность и тесные контакты по региональным 
вопросам, особенно в турецком Организация государств, на 
международных платформах. У нас много общего, особенно 
ресурсы, которыми мы питаемся, одинаковы», — сказал он.
Объяснив, что они оценили вопросы и события, занимающие 
повестку дня региона и мира, президент Эрдоган продолжил 
свои слова следующим образом: «Я очень рад посетить древний 
город Хиву, который станет культурной столицей тюркского 
мира. в 2020 году, завтра. Как известно, звание Культурной 
столицы тюркского мира в этом году присвоено еще одному 
нашему древнему городу Бурсе. Мы воссоединяем эти очаги 
культуры и мудрости, являющиеся яблоком нашей общей 
цивилизации, как членов большой семьи, сокращая расстояния 
между ними».
Президент Эрдоган поблагодарил за теплое гостеприимство, 
оказанное ему и его делегации, и сказал: «В присутствии г-на 
Мирзиёева я хотел бы поблагодарить народ и власти 
Узбекистана.
МЕЖДУ ТУРЦИЕЙ И УЗБЕКИСТАНОМ ПОДПИСАНО 10 
СОГЛАШЕНИЙ
10 соглашений были подписаны в присутствии президента 
Эрдогана и президента Узбекистана Мирзиёева.
Президент Эрдоган и Президент Узбекистана Мирзиёев провели 
встречу тет-а-тет, а после заседания Совета стратегического 
сотрудничества высокого уровня в Кок-Сарае состоялась 
церемония подписания.
«Совместная декларация по итогам 2-го заседания Совета 
стратегического сотрудничества высокого уровня между 
Турцией и Узбекистаном» была подписана президентом 
Эрдоганом и президентом Узбекистана Мирзиёевым.
ПОСАДКА ДЕРЕВА ДРУЖБЫ
После переговоров и встреч лидеры двух стран посадили Дерево 
узбекско-турецкой дружбы в саду Дворца Кёк в Ташкенте.
Затем Президент Узбекистана Мирзиёев дал официальный ужин 
в честь президента Эрдогана.
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Sivil İnisiyatif Gazetesi 2021 Yılında 
Ukrayna Hakkında Yaptığı Gözlem 

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
(UKRAYNA VE KIRIM BÖLGESİ) 
Ukrayna Temsilcisi Özgün Şencan

• Kendinizi ideolojik olarak nasıl
tanımlarsınız?
• Kırım halkını tanıyor musunuz?
•Türkler sizin için ne ifade ediyor?
• Türk denildiğinde aklınıza hangi
ülkeler ve halklar geliyor?
• Kırım halkı sizce Türk Irkı mıdır?
• Atatürk’ü tanıyor musunuz? Onun
hakkında fikirleriniz nelerdir?
• Erdoğan’ı tanıyor musunuz? Onun
hakkında fikirleriniz nelerdir?
• Ukrayna halkının dini inancı nedir?
• Ukrayna’da vatandaşlar hangi dili
konuşuyor?
• İslam dinini duydunuz mu nasıl
biliyorsunuz?
• Kıbrıs’ı biliyormusunuz ?
• Türkiye Ukrayna siyasi ilişkileri
hakkında ne düşünüyorsunuz ?
• Ukraynalılar Donetsk ve Lugansk
oblastlarına(bölgelerine) serbest
ekonomik bölge statüsü verilmesini
destekliyor mu ?
• İstanbul’u ve İstanbul Fetih’ini hiç
duydunuz mu ?

Cevaplar;

• Ben kendimi Ukrayna Ulusunun
milliyetçisi olarak tanımlıyorum.
• Evet tanıyorum.
• Türklere karşı bir sempatim var ama
halen karar vermek için acele
etmiyorum.
• Türk denildiğinde aklıma ilk olarak
Türkiye ikinci olarak Azeriler ve
çoğunlukla Odessa bölgesinde yaşayan
Gagavuz Türkleri aklıma geliyor çünkü
burada Türkiye’den ve Azerbaycan’dan
çok fazla turist gelmekte ve ikamet
etmekte.
• Kırım tatarları Ukraynalıdırlar ve biz
beraber aynı dili konuşarak mutlu bir
şekilde yaşamaktayız. Ancak edindiğim
bilgilerden Kırım Tatarlarının Türk
soyuna dayandığını biliyorum. Bu
yüzden Türklere, Kırım Tatarlarından
dolayı sempatim olmuştu.
• O çok büyük bir adamdı. Türkiye’nin
kurucusu. Çok akıllı bir insan olarak
biliyorum. Unutulmaması gereken bir
insan.
• Erdoğan’ı tanıyorum ve seviyorum.
Ukrayna’nın özgürlüğünde yanında
durduğu için ve buraya kardeş ülke
olarak yatırım yapıldığı için saygı
duyuyorum.
• Çoğunlukla Hristiyanlık dinine
bağlıyız.
• Cumhurbaşkanımız Volodimir Zelenski
döneminden önce Ukrayna diline gereken
önem verilmiyordu. Ancak Volodimir
Zelenski Ukraynaca dilinin
yaygınlaşmasına ve ulusallaşmasına ayrıca
özen gösteriyor ve bunun için çabalıyor.
Bizde Ukrayna Halkı olarak bu durumdan
memnunuz.
• Evet biliyorum. Dini kitaplarının Kuran
olduğunu, inandıkları peygamberin
Muhammed olduğunu ve ibadet ettikleri
yerlerin cami olduğunu biliyorum.

• Elbette biliyoru. Kıbrıs bir Türk devleti.
       Hatta Kıbrıs’ın; Ukrayna ile ticari 
faaliyetlerinin iyi derecede olduğunu duydum.
             Ayrıca tatil için ideal bir turizm ülkesi.
• Türkiye ile stratejik ortaklık yaptığımızı
duydum açıkçası bu durum hoşuma gitti.
• Ukraynalıların neredeyse yarısı Donetsk ve
Lugansk oblastlarına serbest ekonomik bölge
statüsü verilmesini desteklemiyor ama az bir
kısmı buna olumlu yaklaşıyor.
• Evet İstanbul’u, tahire kazınan meşhur fetihi
duydum.

Hatta İstanbul’u Feth eden Genç Osmanlı
sultanını duydum.
Bölgeler üzerinde y a ptığımız a ra ştırma la r ve
a na lizlere göre Ba lka nla r, Merkez Asy a ,
S uriy e Bölgesi, Doğu Avrupa  ve Af rika
bölgelerinde Türk Düny a sının va rlığını her
za ma n duy uy or ve izlerine ra stlıy oruz.
Özellikle Türk Düny a sının mensupla rına
duy ula n sa y gıla rı gördüğümüzde çok mutlu
oluy oruz. Bu sa y gınlığın y itirilmemesi için
bizlere düşen y urt dışında  görev a la n devlet
görevlilerimizin ve sivil toplum örgütlerimizin
Türk Ba y ra ğını çok iy i bir şekilde temsil
etmeleri gerektiğini ha tırla tma mız gerekiy or.
Özellikle ba sın mensupla rımızın ve sivil
toplum kuruluşla rımızın, Türk Milletinin
şef ka tini iy i bir şekilde y a nsıtma la rı
gerekiy or. Yurt dışında  y a şa y a n a zınlık
ola ra k ka lmış a nca k özgün a ğırlık ola ra k
bulundukla rı ülkey e değer ka ta n Türk
S oy da şla rımızın; binlerce y ıllık Devlet
Geleneklerimizi, törelerimizi y a şa tma k için
emek ve ça ba  göstermek bizim boy numuzun
borcudur. Bu y üzden Ulusla ra ra sı S ivil
İnisiy a tif  Ga zetesi ola ra k bu misy onla rı
ömrümüz y ettikçe üstleneceğiz ve
ça lışma la rımıza  deva m edeceğiz. Bizi ta kip
etmey e deva m edin. Çok y a kında ; Uy gur
Türklerinden, Ya kutista n Türklerine. Ahıska
Türklerinden Ga ga vuz Türklerine ka da r bu
gelenek ve töreleri, insa na  şef ka t ve
merha met öğretilerini, Ahmet Yesevi
oca kla rının a teşlerini y a kma y a  deva m
edeceğiz. Bu vesile ile Türk Düny a sı
mensupla rına  muha bbetle sela m eder, gönül
coğra f y a sında ki ka rdeşlerimize ve zulüm
gören ma zlumla ra  dua la rımı, düny a da ki iy i
insa nla ra  sevgilerimi iletiy orum.

İstihbarat ve Haber Bölümü Şefi

Hasan Salih KURT

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi İstihbarat ve Haber Bölümü Şefi Hasan Salih Kurt ile 
Ukrayna Temsilcisi Özgün Şencan, Ukrayna ve Kırım bölgesi üzerine özel çalışmaları 
incelediler.

Ukrayna’da bir müddettir yaşayan ve belli aralıklarla Ukrayna’ya seyahat eden Özgün 
Şencan, bölge halkına özel anket çalışmalarında bulundu. Kırım halkından ziyade 
Ukrayna halkına yönelik anket çalışması yapan Özgün Şencan bazı bilgi ve verileri Hasan 
Salih Kurt ile değerlendirdi. Elden yazılı olarak aldığı bilgi ve belgeleri Hasan Salih Kurt’a 
ulaştıran Özgün Şencan’ın; binlerce kişi üzerinden yapılan ve cevapları ayrı ayrı her bir 
kişiden yazılı alınan araştırma sonuçlarından örnek olarak bir tanesi de şu şekildeydi;

Обозрение газеты «Гражданская инициатива» об 
Украине в 2021 году

Международная газета “Гражданская 
инициатива” (УКРАИНА И КРЫМ) Представитель 

Украины Озгюн Шенджан

Начальник информационного и новостного отдела Международной газеты 
“Гражданская инициатива” Хасан Салих Курт и представитель Украины 
Озгюн Шенджан изучили специальное исследование по Украине и Крыму. 

Озгюн Шенджан, который какое- то время жил в Украине и периодически 
приезжал туда, провел специальный опрос среди жителей региона. Он 
передал информацию и данные, полученные в письменной форме, Хасану 
Салиху Курту и вместе с ним проанализировал их. Один из результатов 
исследования, проведенного среди тысяч людей и ответы на которые были 
получены от каждого человека лично, выглядит следующим образом:

•Как бы вы описали себя идеологически? 
•Знаете ли вы крымчан?
• Как вы относитесь к тюркам?
•Какие страны и народы приходят на ваш 
ум, когда речь идет о тюрках?
•По вашему мнению, относится ли крымский 
народ к тюркам? 
•Знаете ли вы Ататюрка? Что вы думаете о 
нем? 
•Знаете ли вы Эрдогана? Что вы думаете о 
нем?
•Каковы религиозные убеждения
украинского народа?
•На каком языке разговаривают
граждане Украины?

•Что вы знаете о религии ислам?

•Знаете ли вы Кипр?

•Что вы думаете о политических
отношениях Турции и Украины?

•Поддерживают ли украинцы
предоставление статуса свободной
экономической зоны Донецкой и
Луганской областям?

•Вы когда-нибудь слышали о Стамбуле
и завоевании Стамбула?
•Я считаю себя националистом
украинской нации.

•Да,знаю.

•Я симпатизирую тюркам, но пока не
тороплюсь с решением.

•При упоминании тюрков сначала на ум
приходит Турция, затем азербайджанцы,
а потом тюрки-гагаузы, проживающие в
основном в Одесской области, потому
что сюда приезжает очень много
туристов из  Турции и Азербайджана и
остаются здесь  жить.

•Крымские татары - украинцы, и мы
счастливо живем вместе, разговаривая на
одном языке. Однако из полученной
информации я знаю, что крымские
татары имеют тюркское происхождение.
Поэтому из-за крымских татар я
симпатизировал тюркам.

•Он был очень великим человеком.
Основатель Турции. Я знаю как очень
умного человека, которого нельзя
забывать.

•Я знаю и люблю Эрдогана. Я уважаю
его за то, что он стоит за свободу
Украины и  делает инвестиции сюда как в
братскую страну.

•Мы в основном придерживаемся
христианской религии.

• До времен президента Владимира
Зеленского украинскому языку не
уделялось должного внимания. Однако
Владимир Зеленский делает акцент на
распространение и национализацию
украинского языка и стремится к этому.
Мы, как народ Украины, довольны этой
ситуацией.
• Да, знаю. Я знаю, что книга этой
религии -Коран, пророк, в которого верят,
-Мухаммед, а места их поклонения -
мечети.
• Конечно, знаю. Кипр - тюркское
государство. Я слышал, что у Кипра
хорошее торговое сотрудничество с
Украиной. Также  это идеальная
туристическая страна для  отдыха.
• Я слышал, что у нас стратегическое
партнерство с Турцией. Безусловно, мне
это нравится.
Почти половина украинцев не
поддерживает предоставление статуса
свободной экономической зоны Донецкой
и Луганской областям, но незначительная
часть относится положительно .
Да, я знаю о Стамбуле и знаменитом
завоевании.

Я даже слышал о молодом османском 
султане, завоевавшем Стамбул.

Согласно исследованиям и анализу, 
которые м ы проводили по регионам, мы 
постоянно сталкивались с присутствием 
тюркского мира на Балканах, в 
Центральной Азии, Сирии, регионах 
Восточной Европы и Африки и видим 
его следы. 

Мы особенно счастливы, когда видим 
уважение к представителям тюркского 
мира. Чтобы не потерять это уважение, 
мы должны напомнить, что наши 
правительственные чиновники и 
неправительственные организации, 
работающие за рубежом, должны очень 
хорошо представлять и нести наш флаг. 
В особенности наши представители 
прессы и неправительственные 
организации должны хорошо отражать 
сострадание турецкого народа. Наш долг 
- прилагать усилия и труд, чтобы
тысячелетние традиции и обычаи нашего
государства были прочувствованы
нашими тюркскими соотечественниками,
которые остались в меньшинстве, живут
за границей, но добавили ценность, в
первую очередь, стране, в которой они
живут. По этой причине, как
Международная газета
«Гражданская инициатива», мы будем
выполнять эти миссии до тех пор, пока
мы живы, и будем продолжать нашу
деятельность в этом направлении.
Продолжайте следить за нами. Очень
скоро от уйгурских тюрок до тюрок
Якутии, от тюрок- месхетинцев до
тюрок- гагаузов мы продолжим освещать
эти традиции и обычаи, учения о
сострадании и милосердии к людям, а
также очаги Ахмета Ясеви. Пользуясь
случаем, я с уважением приветствую
представителей тюркского мира и
передаю свои молитвы нашим братьям и
угнетенным людям, проживающим в
нашей духовной географии, и мою
любовь хорошим людям всего мира.

Начальник информационного о 
новостного отдела

Хасан Салих КУРТ
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Dünya Bankası'ndan Türkiye'ye 341 milyon dolarlık tarım kredisi
Dünya Bankası, sürdürülebilir tarım sektörünü desteklemek amacıyla Türkiye'ye sağlanacak olan 
341,27 milyon dolar krediyi onayladı. Projeden 80 binden fazla çiftçi, hizmet sağlayıcı ve 
veteriner doğrudan yararlanacak.

Dünya Bankası'ndan yapılan 
açıklamaya göre, 341,27 milyon 
dolarlık kredi, Türkiye İklim 
Akıllı ve Rekabetçi Tarımsal 
Büyüme Projesi (TUCSAP) 
kapsamında kullanılacak.

TUCSAP, yaklaşık 14 milyon 
hektarlık bir alanı kapsayan 
toprak ve arazi bilgilerinin daha 
iyi toplanmasına ve 
kullanılmasına, hayvan 
hastalıkları takip ve teşhis 
olanaklarının geliştirilmesine ve 
kaynak verimliliğini iyileştirmek 
ve zararlı karbon emisyonlarını 
azaltmak için kullanılan 
teknolojilerin uygulamaya 
konulmasına yardımcı olacak.

Projeden 80 binden fazla çiftçi, 
hizmet sağlayıcı ve veteriner 
doğrudan yararlanacak. TUCSAP, 
tarım sektörünün uzun vadeli 
sürdürülebilir büyümesine 
katkıda bulunacak, gençler için iş 
fırsatları sağlayacak, dışa göçün 
önlenmesine katkıda bulunacak ve 
kırsal alanlarda refah düzeyini 
yükseltecek.

Proje kadınların eğitimlere ve 
tarımsal danışmanlık destek 
hizmetlerine katılımlarını teşvik 
ederek, finansman fırsatlarına 
erişimi iyileştirerek ve toplumsal 
cinsiyet eşitliği ile ilgili analizlerin 
ve politika oluşturmanın 
kolaylaştırılması için veriler 
üreterek toplumsal cinsiyet 
eşitsizliğinin ortadan 
kaldırılmasına da katkıda 
bulunacak.
Ayrıca, proje faaliyetleri tarım 
sektöründe kadınların çalışma 
koşullarının iyileştirilmesine de 
katkı sağlayacak.

Açıklamada, görüşlerine yer verilen 
Dünya Bankası Türkiye Ülke Direktörü 
Auguste Kouame, Dünya Bankası'nın, 
tarım sektöründe üretkenliği, kaynak 
verimliliğini ve iklim etkilerine karşı 
dayanıklılığı arttırmaya yönelik 
stratejiler belirlediği ve uyguladığı bir 
dönemde, Türkiye ile iş birliği 
yapmaktan memnuniyet duyduklarını 
belirtti.

Söz konusu iş birliğinin tarım 
sektörünü daha rekabetçi ve 
sürdürülebilir bir büyüme yoluna 
sokulmasına katkıda bulunacağını 
vurgulayan Kouame "Türkiye'nin 2053 
yılına kadar net sıfır karbon emisyonu 
hedefine ulaşmasına yardımcı olacağını 
umuyorum.
Türkiye'nin tarımsal gıda alanında 
sürdürülebilir dönüşüm sürecinin 
desteklenmesi, özellikle tarımsal gıda 
alanında ülkenin en büyük ticaret ortağı 
olan ve AB Yeşil Mutabakat girişimi 
yoluyla iklim eylemlerini teşvik eden 
Avrupa Birliği ile olan ticaret fırsatlarını 
koruyup geliştirirken, aynı zamanda 
sektörün rekabet gücünü de 
arttıracaktır." değerlendirmesinde 
bulundu.
Projenin Dünya Bankası tarafındaki 
Görev Ekibi Lideri Luz Diaz Rios de 
konuya ilişkin şunları söyledi::
"Tarım sektörüne dijital teknoloji 
çözümlerinin getirilmesi ve 
sürdürülebilir yönetimini desteklemek 
amacıyla tarımsal üretim, toprak ve 
arazi ile ilgili anlamlı bilgilerin 
oluşturulması, üretkenliği arttırarak 
iklim değişikliğinin ekosistemler ve 
kırsal gelirler ve istihdam üzerindeki 
olumsuz etkilerinin azaltılmasına 
katkıda bulunabilecektir. Bu proje tarım 
sektörünün daha sürdürülebilir, 
rekabetçi ve iklime uyumlu bir yöne 
doğru geçişini destekleyecektir."
 Kaynak:AA

Сельскохозяйственный кредит в размере 
341 млн долларов от Всемирного банка 
для Турции
Всемирный банк одобрил предоставление Турции кредита в размере 341,27 
млн долларов для поддержки устойчивого сельскохозяйственного сектора. 
Непосредственную пользу от проекта получат более 80 тысяч фермеров, 
поставщиков услуг и ветеринаров.
Согласно заявлению Всемирного банка, 
кредит в размере 341,27 млн долларов будет 
использован в рамках Проекта климатически 
оптимизированного и 
конкурентоспособного 
сельскохозяйственного роста Турции 
(TUCSAP).

TUCSAP поможет лучше собирать и 
использовать информацию о почве и земле, 
охватывающую площадь около 14 миллионов 
гектаров, улучшать надзор и диагностику 
болезней животных, а также внедрять 
технологии, используемые для повышения 
эффективности использования ресурсов и 
сокращения вредных выбросов углерода.

Непосредственную пользу от проекта 
получат более 80 тысяч фермеров, 
поставщиков услуг и ветеринаров. TUCSAP 
будет способствовать долгосрочному 
устойчивому росту сельскохозяйственного 
сектора, предоставит возможности 
трудоустройства молодежи, будет 
способствовать предотвращению оттока 
населения и повышению уровня 
благосостояния в сельской местности.

Проект также будет способствовать 
устранению гендерного неравенства путем 
поощрения участия женщин в обучении и 
консультационных услугах по сельскому 
хозяйству, улучшения доступа к 
возможностям финансирования и сбора 
данных для облегчения анализа гендерного 
равенства и разработки политики.
Кроме того, деятельность проекта будет 
способствовать улучшению условий труда 
женщин в сельскохозяйственном секторе.

Постоянный директор Всемирного банка в Турции 
Огюст Куаме, чье мнение отражено в заявлении, 
заявил, что они рады сотрудничеству с Турцией в то 
время, когда Всемирный банк определил и 
реализовал стратегии повышения 
производительности, эффективности использования 
ресурсов и устойчивости к климатическим 
воздействиям. в сельскохозяйственном секторе.

Подчеркнув, что это сотрудничество будет 
способствовать переходу сельскохозяйственного 
сектора на более конкурентоспособный и 
устойчивый путь роста, Куаме сказал: «Я надеюсь, 
что оно поможет Турции достичь цели по нулевому 
выбросу углерода к 2053 году.
Поддержка процесса устойчивой трансформации 
Турции в агропродовольственном секторе повысит 
конкурентоспособность сектора, сохраняя при этом 
и улучшая торговые возможности, особенно с 
Европейским союзом, который является 
крупнейшим торговым партнером страны в 
агропродовольственном секторе и продвигает меры 
по борьбе с изменением климата посредством 
Зеленого соглашения ЕС. инициатива найдена.

Лус Диас Риос, руководитель целевой группы 
проекта со стороны Всемирного банка, также 
сказала: «Создание значимой информации о 
сельскохозяйственном производстве, почве и земле с 
целью внедрения цифровых технологических 
решений в сельскохозяйственный сектор и 
поддержки его устойчивого управления повысит 
производительность и будет способствовать 
снижению негативного воздействия изменения 
климата на экосистемы, а также доходы и занятость 
в сельской местности. , Этот проект сделает 
сельскохозяйственный сектор более устойчивым, 
конкурентоспособным и поддержит его переход к 
климатически-адаптивному направлению».
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Kuzey Makedonya'daki Türk siyasi partileri nüfus 
sayımının sonuçlarına itiraz etti

Kuzey Makedonya'daki Türk siyasi partileri, Eylül 2021'de yapılan ve sonuçları dün açıklanan 
nüfus, hane halkı ve konut sayımının sonuçlarına tepki gösterdi.

Türk Demokratik Partisinden 
(TDP) yapılan yazılı açıklamada, 
çok net ve kesin bir dille nüfus 
sayımı sonuçlarının kabul 
edilmediği bildirildi.

TDP olarak nüfus sayımı 
sürecinde sahada yoğun çaba 
yürüttükleri belirtilen 
açıklamada, "Sonuçlar tam bir 
tutarsızlık ve siyasi operasyon 
nişanelerini taşımaktadır. 31 
belediyede Türk nüfusunda artış 
görülmesi, 6 belediyede Türklerin 
oranının yüzde 20'nin üzerinde 
çıkması ve 2002 sayım 
sonuçlarına göre son sayımlarda 
yüzde 7'lik bir artışın 
mevcudiyeti, yapılan bu siyasi 
operasyonu göz ardı edeceğimiz 
anlamına gelmez. Gerçeklikten 
uzak bu sonuçların gerek 
partimiz gerekse halkımız 
tarafından kabulü mümkün 
değildir." ifadeleri kullanıldı.

Açıklamada, 19 yıllık süreçte 
toplam Türk nüfusunun sadece 5 
bin 484 kişi artmasının, tüm 
istatistiki verilerin reddedilmesi 
anlamına geldiği kaydedilen 
açıklamada, yanı sıra 132 bin 260 
kişinin etnik köken verilerinin 
açıklanmamasının, bütün bu 
süreci şüpheli duruma getirdiği 
vurgulandı.

Açıklamada, "Devlet İstatistik Kurumu 
ivedilikle ve bir an önce bu kişilerin 
verilerini açıklamak zorundadır. Ayrıca 
yurt dışında yaşayan toplam 12 bin 482 
soydaşımızın ülkemizde hangi 
belediyelerde ikamet ettiklerinin 
açıklanması da zaruridir. Sayım süreci 
üzerindeki şüpheler net ve resmi 
verilerle giderilmediği sürece, bu 
faaliyet bir siyasi operasyon olmaktan 
öteye geçmeyecektir." ifadesi kullanıldı.

Nüfus sayımı "ne başarılıdır ne de 
Avrupai'dir"

Türk Milli Birlik Hareketi (TMBH) 
tarafından yapılan açıklamada, nüfus 
sayımının "ne başarılıdır ne de 
Avrupai" olduğu belirtildi.

Açıklamada, sayım, post-komünist 
özellikler taşıyan bir operasyon olarak 
nitelendirilerek "Kuzey Makedonya 
hükümetine ve kurumlarına güvenimiz 
tamamen sarsılmıştır." denildi.

Sahadan aldıkları verilerle açıklanan 
sonuçların ciddi manada örtüşmediği, 
dolayısıyla manipülasyon yapıldığının 
açık ve net olduğu ifade edilen 
açıklamada, "Örneğin Plastnisa, 
Merkez Jupa ve Vrapçişte 
belediyelerindeki nüfus 
memurlarından aldığımız veriler ve 
açıklanan veriler arasında aleyhimize 
giden ciddi fark vardır." ifadesi 
kullanıldı.

Türklerin sayısının 19 yılda sadece 5 
bin artmasının kabul edilemez 
olduğuna, Devlet İstatistik 
Kurumunun her yıl açıkladığı nüfus 
artışı verilerine göre Türklerin 
nüfusunun her yıl yüzde 2,4 artması 
gerektiğine işaret edilen açıklamada, 
"Türk belediyeleri olarak bilinen 
Plastnisa, Merkez Jupa ve Mavrovo 
Rostuşe'de Türklerin sayısında 
azalma görülmektedir. Diğer yandan 
Vasilevo, Konçe ve Karbintsi'de 
Türklerin sayısında artış 
görülmektedir. Yürürlükte olan 
pozitif yasalara dayanarak Türk 
dilinin ve alfabesinin, Makedoncanın 
yanı sıra resmiyet kazanması 
gerekmektedir. Dolayısıyla Türk dili 
ve alfabesi, bu belediyelerde ikinci 
resmi dil olacaktır." 
değerlendirmesine yer verildi.
Devlet İstatistik Kurumu'nun 132 bin 
260 vatandaşın etnik kimliğini 
belirleyememesine atıfta bulunulan 
açıklamada, "Bu yüzden nüfus sayımı 
neticelerini kabul etmiyoruz ve 
tamamıyla reddediyoruz. Derhal 
kayıtsız şartsız Devlet İstatistik 
Kurumu müdürünün ve diğer 
yöneticilerin istifasını talep ediyoruz. 
Ayrıca bu sahte düzenlenmiş verilere 
sebep olan yasanın değişmesini, iki 
başlılık esasına dayanmayan yeni bir 
yasayla yeni nüfus sayımının 
yapılmasını talep ediyoruz." denildi.

THP: "Dolneni, Debre, Radoviş ve 
Valandova belediyelerinden Türkçenin 
resmi kullanımı için iyi niyet 
bekliyoruz"
Türk Hareket Partisinden (THP) 
yapılan açıklamada da Karbintsi, 
Konçe ve Vasilevo belediyelerinde 
Türk vatandaşlarının yüzde 20’nin 
üzerine çıkmasına vurgu yapılarak bu 
durumun, Dillerin Kullanımı Yasası 
uyarınca yerel yönetimlerde Türkçe'nin 
resmi dil olarak kullanılmasına olanak 
sağladığı belirtildi.
Bahsi geçen belediyelere gecikmeden 
yasal yükümlülüklere uymaları 
konusunda çağrıda bulunan 
açıklamada şunlar kaydedildi:
"Aynı zamanda tek toplum ruhu 
içerisinde, Kırçova, Çayır, Gostivar gibi 
belediyeler örneğindeki gibi Türk 
toplumundan vatandaşların yüzdesinin 
oldukça arttığı Dolneni, Debre, 
Radoviş ve Valandova belediyelerinin 
yerel yönetimlerinden Türkçe'nin 
resmi kullanımı için iyi niyet 
bekliyoruz."        Kaynak: AA
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Турецкие политические партии в Северной 
Македонии оспорили результаты переписи 
населения

Турецкие политические партии в Северной Македонии отреагировали на итоги 
переписи населения, домохозяйств и жилого фонда, проведенной в сентябре 2021 
года, результаты которой были объявлены вчера.
В письменном заявлении 
Демократической партии Турции 
(ТДП) очень четким и точным 
языком было сказано, что результаты 
переписи не были приняты.
В заявлении, в котором говорилось, 
что как TDP, они приложили 
большие усилия в этой области в 
ходе процесса переписи: «Результаты 
несут на себе следы полной 
непоследовательности и 
политической операции. турок в 6 
муниципалитетах составляло более 
20 процентов, а по результатам 
переписи 2002 года – 7 процентов. 
«Наличие прироста в 6 процентов не 
означает, что мы будем игнорировать 
эту политическую операцию. либо 
наша партия, либо наш народ». 
использовались выражения.
В заявлении подчеркивалось, что тот 
факт, что общая численность 
турецкого населения увеличилась 
всего на 5 484 человека за 19-летний 
период, означает, что все 
статистические данные были 
отвергнуты.
В заявлении «Государственный 
институт статистики должен 
немедленно и как можно скорее 
раскрыть данные об этих людях. 

Также необходимо раскрыть, в каких 
муниципалитетах проживают наши 12 
тысяч 482 соотечественника, 
проживающие за рубежом. по четким и 
официальным данным, эта деятельность 
является политической, дальше операции 
она не пойдет». использовалось 
выражение.
 Перепись «ни успешная, ни европейская»
В заявлении Движения национального 
единства Турции (TMBH) говорится, что 
перепись не была «ни успешной, ни 
европейской».
В заявлении перепись описывается как 
посткоммунистическая операция и 
говорится: «Наше доверие к правительству 
и институтам Северной Македонии 
полностью поколеблено». это было 
сказано.
«Например, существует серьезная разница 
между данными, которые мы получили от 
органов регистрации актов гражданского 
состояния в муниципалитетах Пластница, 
Центральная Юпа и Врапчиште, и 
объявленными данными», использовалось 
выражение.
Отмечая, что увеличение числа турок всего 
на 5 тысяч за 19 лет недопустимо, и что, 
согласно ежегодно публикуемым 
Государственным статистическим 
институтом данным о приросте населения, 

численность турок должна 
увеличиваться на 2,4% в год, заявление 
сказал: «Пластница, Центральная Юпа 
и Маврово Ростуше, которые известны 
как турецкие муниципалитеты,« 
Количество турок уменьшается. 
С другой стороны, увеличивается 
количество турок в Василево, Конче и 
Карбинцах. На основании 
действующих позитивных законов 
турецкий язык и алфавит должны быть 
официально оформлены наряду с 
македонским. Таким образом, 
турецкий язык и алфавит будут вторым 
официальным языком в этих 
муниципалитетах». оценка была 
включена.
Ссылаясь на неспособность Госстата 
определить этническую 
принадлежность 132 тысяч 260 
граждан, в заявлении говорится: 
«Поэтому мы не принимаем результаты 
переписи и отвергаем их полностью. 
Требуем отставки директора Госстата и 
другие администраторы немедленно и 
безоговорочно. Кроме того, закон, 
который вызвал эти ложно 
отредактированные данные ". Мы 
требуем, чтобы новая перепись была 
сделана с новым законом, который не 
основан на двуглавых принципах. это 
было сказано.

THP: «Мы ожидаем доброй воли 
муниципалитетов Долнени, Дебре, 
Радовиш и Валандова для 
официального использования 
турецкого языка»
В заявлении Партии действия 
Турции (THP) подчеркивалось, что 
количество турецких граждан 
увеличилось более чем на 20 
процентов в муниципалитетах 
Карбинци, Конче и Василево, и было 
указано, что эта ситуация позволяет 
использовать турецкий язык в 
качестве официального языка в 
органы местного самоуправления в 
соответствии с Законом об 
использовании языков.
В заявлении, призывавшем 
указанные муниципалитеты 
безотлагательно выполнять свои 
юридические обязательства, 
отмечалось следующее:
«В то же время, в духе единой 
общины, мы ожидаем доброй воли к 
официальному использованию 
турецкого языка от местных органов 
власти муниципалитетов Долнени, 
Дебре, Радовиш и Валандова, где 
значительно увеличился процент 
граждан из турецкой общины, как в в 
случае таких муниципалитетов, как 
Кырчова, Чайыр, Гостивар».
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Dünyada, kadınlar layık 
oldukları yere bir türlü 
gelemediler. Bu gidişle de 
gelmeleri imkan dahilinde 
görülmemektedir. Dünyanın 
her ülkesinde kadına şiddet 
vardır. Kadının anamız, 
kadının bacımız, kadının 
yavrumuz olduğu bilincine 
vardığımız taktirde bu sorunu 
çözebilme imkanına 
kavuşabiliriz.

1400 yıl önce, islamiyet 
gelmeden önce cahiliye 
döneminde, Arap toplumunun 
ilkel ve insanlık dışı 
geleneklerinin ritüeli olan kız 
çocuklarını diri diri gömme 
kültürünün benzerini 
günümüzde halen yaşıyoruz 
dersek kim inanır?

İnanmadığınızı duyar 
gibiyim…

Ama işin aslı “sizin 
düşündüğünüz gibi değil”…

Ne yazık ki ondan daha kötü 
bir dönemi yaşamaktayız.

Tanzanya’da siyah ana babadan 
doğan beyaz çocuklara " 
Albino" deniliyor. Bu 
yavruların bu şekilde doğumu 
ise bir felaket olarak 
algılanıyor. İşte bu inanç, bu 
kültür o ALBİNO 
YAVRULARI zulme ve 
işkenceye maruz bırakıyor.Bu 
çocukların el ve ayakları 
kesilerek büyücülere satılıyor. 
Bu yavrularla cinsel temasta 
bulunanların "AİDS" 
hastalığından kurtulacağına 
inanılıyor. Bu nedenle, Albino 
çocukların yarısına yakını, 
Erkek ve Kız çocukları tecavüze 
uğramaktadırlar.  Böylesine 
onursuz, adi, alçak davranışlar 
dünyanın gözü önünde cereyan 
etmektedir. Ve, bu vahşeti tüm 
dünya devletleri izlemektedir.

İslamiyetin gelmesi ile birlikt 
kız çocuklarının diri diri 
gömülme geleneği sona erdi.  
Bu insanlık dışı vahşi 
gelenekten insanlığın 
kurtulmuş olmasına sevinirken, 
bir de ne görelim... 
Hindistan’da Kız bebeklerinin 
halen katlediliyor olmaları 
bilgisi kanımızın donmasına ve 
kahrolmamıza neden oldu.

Doğmamış çocukların 
cinsiyetilerinin belirlenmesinin 
yasak olduğu Hindistan’da, her 
gün yüzlerce Kız çocuğu 
ÖLDÜRÜLÜYOR. Ülkede 
doğumdan önce kız olduğu 
anlaşılan çocuklar, kürtaj yolu 
ile YOK EDİLİYORLAR. Başka 
yöntemlerlede milyonlarca Kız 
çocuğu KATLEDİLİYOR.

Son üç yılda Hindistan'da on iki 
milyon Kız çocuğu 
katledilmiştir. Yani 1400 yıl önce 
islamiyetin gelişi ile yasaklanan 
insanlık suçu, bu gün varlığını 
devam ettirmektedir. Yapılan 
son araştırmalara göre 
Hindistan'da kadınların 
sayısında önemli ölçüde bir 
azalma olmuştur.

Ülke kültürlerinde, Erkek 
çocukla övünülürken, kız 
çocukları utanç kaynağı olarak 
görülmektedir. Bu vahşetlerin 
devam ettiği Dünyamızda ve tüm 
insanlığın gözleri önündeki bu 
çirkin manzaraya dur diyebilecek 
hiç kimse yok. Ama utanmadan 
Dünya Kadınlar Gününü 
kutlayabiliyorlar. Sanki kadınlar 
hiçbir sorun yaşamıyorlarmış 
izlenimi verilmektedir. Bu şartlar 
içinde Dünya Kadınlar Günü 
kutlanamaz. Ancak Dünya 
kadınlarının acılarının 
paylaşıldığı gün olarak 
düşünülebilinir.

Tüm insanların bu acımasız, 
insanlık dışı tabloya karşı duyarlı 
davranarak, Dünyadaki ilgililer 
nezdinde bu korkunç vahşete 
karşı mücadele etmeleri bir 
insanlık görevidir.193 devletten 
oluşan Birleşmiş Milletler 
Teşkilatı, Dünyada yaşanan bu 
çirkinlikleri bildiği halde 
herhangi bir müdahalede 
bulunmuyor olması da insanlığın 
yüz karasıdır. Dünyanın her 
yerinde devam eden kadına 
şiddet utanç verici boyuttadır.

Bu işin kadını erkeği olmaz. Bir 
insanlık suçu işlenmektedir. Bu 
utanç tablosundan kurtulmamız 
için hep birlikte mücadele 
etmeliyiz. Gerek Dünyada 
gerekse ülkemizde bu konuya 
karşı çok duyarlı olmak 
zorundayız. Ben bu anlamda bu 
günü kadınların acılarının 
giderilmesinin mücadele günü 
olarak ilan ediyorum.

Dünyada devam eden vahşetin 
bir benzerini de ülkemizde 
yaşamaktayız. Her gün bir kadın 
cinayeti işlenmektedir. Her gün 
bir taciz olayı yaşanmaktadır. Bu 
cehalet ve ahlaksızlıkların önüne 
geçmek zorundayız. Bu bir 
eğitim sorunudur. Bu bir 
maneviyat sorunudur. Bu bir 
kültür sorunudur. Devlet bu 
suçları işleyenlere ağır cezalar 
getirmelidir. Özellikle Aile ve 
Sosyal politikalar Bakanlığına 
çok önemli görevler 
düşmektedir. Çok ciddi bir 
çalışma yürüterek kısmen de olsa 
soruna önemli katkı sunabilirler.

Saygılarımla…

В мире женщины не могли 
достичь того места, которого 
они заслуживали. Такими 
темпами они не могут 
прийти. Насилие над 
женщинами есть во всех 
странах мира. Если мы 
осознаем, что женщины — 
наши матери, женщины — 
наши сестры, а женщины — 
наши дети, у нас появится 
возможность решить эту 
проблему.

Кто поверит, если мы скажем, 
что живем и сегодня, 1400 лет 
назад, в период невежества, 
до появления ислама, 
культуры захоронения 
девушек заживо, что было 
ритуалом первобытных и 
бесчеловечных традиций 
арабского общества?

Я чувствую, что ты не 
веришь...

Но правда в том, что "это не 
то, что вы думаете"...

К сожалению, мы живем в 
худшее время, чем это.

В Танзании белых детей, 
рожденных от черных 
родителей, называют 
«альбиносами». Рождение 
этих потомков таким образом 
воспринимается как 
катастрофа. Эта вера, эта 
культура подвергает щенков-
альбиносов преследованию и 
пыткам, у этих детей 
отрезают руки и ноги и 
продают колдунам. 
Считается, что те, кто 
вступит в половой контакт с 
этими щенками, избавятся от 
болезни «СПИД». По этой 
причине почти половина 
детей-альбиносов, мальчиков 
и девочек, подвергаются 
изнасилованию. Такие 
бесчестные, гнусные, подлые 
поступки совершаются на 
глазах всего мира. И этой 
жестокости следуют все 
государства мира.

С приходом ислама традиция 
хоронить девушек заживо 
подошла к концу. Хотя мы 
счастливы, что человечество 
было спасено от этой 
бесчеловечной жестокой 
традиции, давайте 
посмотрим, что... Знание 
того, что в Индии до сих пор 
убивают маленьких девочек, 
заставило нашу кровь 
стынуть в жилах, и мы были 
опустошены.

В Индии, где запрещено 
определение пола 
нерожденных детей, каждый 
день УБИВАЮТ сотни 
девочек. Детей, которых до 
рождения считали девочками, 
в стране УНИЧТОЖАЮТ 
посредством абортов. 
Миллионы девушек убивают 
другими методами.

Двенадцать миллионов девочек 
были убиты в Индии за 
последние три года. Иными 
словами, преступление против 
человечности, которое было 
запрещено с появлением 
ислама 1400 лет назад, 
продолжает существовать и 
сегодня. Согласно последним 
исследованиям, число женщин 
в Индии значительно 
сократилось.

В культурах страны мальчики 
гордятся собой, а девочки 
считаются источником стыда. В 
нашем мире, где продолжаются 
эти злодеяния, никто не может 
остановить эту безобразную 
сцену перед глазами всего 
человечества. Но они могут без 
стыда отметить 
Международный женский день. 
Создается впечатление, что у 
женщин нет никаких проблем. 
В этих условиях нельзя 
отмечать Международный 
женский день. Однако его 
можно считать днем, когда 
женщины мира разделяют 
страдания.

Долг человечества для всех 
людей — быть чуткими к этой 
жестокой, бесчеловечной 
картине и бороться с этой 
ужасной жестокостью в 
присутствии соответствующих 
людей в мире. 
Продолжающееся насилие в 
отношении женщин во всем 
мире вызывает смущение.

В этом бизнесе нет ни 
мужчины, ни женщины. 
Совершается преступление 
против человечества. Мы 
должны бороться вместе, чтобы 
избавиться от этого позорного 
стола. Мы должны быть очень 
чувствительными к этому 
вопросу как в мире, так и в 
нашей стране. В этом смысле я 
объявляю этот день днем 
борьбы за устранение женских 
страданий.

Мы живем в нашей стране, 
подобные зверствам, которые 
продолжаются в мире. Каждый 
день совершается убийство 
женщины. Каждый день 
происходят случаи 
домогательств. Мы должны 
предотвратить это невежество 
и безнравственность. Это 
вопрос образования. Это 
вопрос духовности. Это вопрос 
культуры. Государство должно 
налагать суровые наказания на 
тех, кто совершает эти 
преступления. В частности, 
Министерство семьи и 
социальной политики имеет 
очень важные обязанности. 
Они могут внести свой вклад в 
проблему, пусть и частично, 
проведя очень серьезное 
исследование.

С уважением…

İDRİS ORTAKAYA       

8 Mart Dünya Kadınlarının 
Acı Gününü Paylaşıyorum

Я разделяю 8 марта 
Международный женский 
день боли
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ERZURUM ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Adem ARSLAN

KAYSERİ ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Zeliha KÖKSAL

KONYA ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Süleyman BADEMCİ

NİĞDE ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Hürriyet Cemal ÖZKAYNAK

MARDİN ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Yusuf CAN

YOZGAT ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Ramazan ÇEVİK

AZERBAYCAN ABONE TEMSİLCİSİ 
Cevahir AHMEDOVA

BOSNA-HERSEK ABONE 
TEMSİLCİSİ  Hasan Emre BOZKURT

UKRAYNA ABONE TEMSİLCİSİ  
Özgün ŞENCAN

HUKUK DANIŞMANI  
Av.Neslihan DURAN KOCAKAYA 

Av. Doğukan KOZAN
Av.Faruk EVİRGEN
 Av. Kerim ÖZTÜRK 

Av. Naile ŞEKER
Av.Halil PAŞAYİĞİT

TERCÜME 
Kyial BAITUROVA

    SAYFA TASARIM
Ertan GÜLDİBİ

BASKI 
Klasmat Matbaacılık Ltd. Şti. 

İvedik OSB Matbaacılar San. Sit. 
1515. Sok. No: 12 Yenimahalle/
ANKARA Tel : (0312) 395 14 92

DAĞITIM  / AMADE AJANS   
WEB TASARIM / Can BAŞKAN

ADRES  
Ayvalı Mahallesi 159. Cadde 

Kayra Apt. No: 9/6 
AYVALI - KEÇİÖREN-

ANKARA/TÜRKİYE 
Tel: +(90 312) 446 37 34

e-mail:sivilinisiyatifgazetesi@gmail.com

usigazetesi@hotmail.com

www.gazetesivilinisiyatif.com

www.baskentplatformu.com

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
yaygın süreli aylık  bir yayındır. 

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
yayım-lanan haber, yazı, resim ve 

fotoğrafların FSEK ve Basın 
Kanunu’ndan kaynaklanan her türlü 

hakları USTSEM TELEVİZYON  
GAZETECİLİK BASIN YAYIN 

SANAYİ TİCARET LTD. ŞTİ.‘ne aittir. 
İzin alınmaksızın, kaynak gösterilerek 

dahi iktibas edilemez.

İSTİHBARAT ŞEFİ 
Hasan Salih KURT

HABER ŞEFİ
Soner ÜLKER

SAYFA EDİTÖRÜ
Berke ŞAHİN

HABER MUHABİRİ  
Fethi DURAN

FOTO MUHABİRİ  
Samet SORKUNLU

Kenan OKUR
Mustafa UYSAL

RESİM EDİTÖRÜ  
Abdullah ÜLGER

ANKARA ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Durali SARI 

AKSARAY ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Özgür YİĞİTER

BATMAN ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Osman BAGAÇ

BİTLİS  ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Ravdet ERCİK

GAZETESİ
İMTİYAZ SAHİBİ

USTSEM TELEVİZYON  GAZETECİLİK 
BASIN YAYIN SANAYİ TİCARET LTD. 

ŞTİ. ADINA
ATİLLAHAN KURT 

YAYIN TÜRÜ : YAYGIN SÜRELİ YAYIN 
SÜRESİ: AYLIK

YAYIN DİLİ: TÜRKÇE-RUSCA

SORUMLU YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ 
Zeliha  SORKUNLU

GENEL YAYIN YÖNETMENİ 
Uğurhan KURT

HABER MÜDÜRÜ
İbrahim Halil Can

YAZAR
MURAT BAHADIR AKKOYUNLU

YAYIN KOORDİNATÖRÜ
Halil TIKTIK

Март  2022 
Гражданская Инициатива

ABD'li senatörler Rusya'nın BM İnsan 
Hakları Konseyinden çıkarılmasını istedi

ABD'li senatörler, Rusya'nın Ukrayna savaşı nedeniyle 
Birleşmiş Milletler (BM) İnsan Hakları Konseyinden 
çıkarılması için ABD'nin BM Daimi Temsilcisi Linda 
Thomas-Greenfield'a mektup gönderdi.

Senato Dış İlişkiler Konseyi liderleri Bob Menendez ve Jim Risch 
önderliğindeki 12 senatör, Thomas-Greenfield'a hitaben bir mektup kaleme 
aldı.
Thomas-Greenfield'a Rusya'nın BM İnsan Hakları Konseyinden çıkarılması 
için BM Genel Kurulu'na karar tasarısı sunması çağrısı yapılan mektupta, şu 
ifadelere yer verildi:
"Apartmanların, hastanelerin ve okulların ayrım gözetmeksizin 
bombalandığına ve kaçmaya çalışan sivillerin katledildiğine şahit olduk. 
Rusya ve Vladimir Putin tarafından işlenen suçlar, Rusya hükümetinin insan 
haklarını korumak gibi bir niyeti olmadığını göstermektedir. Durum bu iken 
Rusya'nın, misyonu tüm dünyada insan haklarını korumak ve savunmak olan 
bir kuruluştan yarar sağlaması konusunu düşünmenin zamanı gelmiştir."
Mektupta, BM İnsan Hakları Konseyinin bir üyesinin "geniş çaplı ve 
sistematik istismarlar yapması durumunda" BM Genel Kurulu üyelerinin 3'te 
1'inin oyuyla Konseyden çıkarılabileceği anımsatıldı.
ABD'li senatörler, BM'nin Gazze'deki savaş suçları soruşturmasının 
durdurulmasını istedi
ABD'li 68 Senatör, "İsrail'e karşı önyargıların bir parçası" olduğu gerekçesiyle, 
Birleşmiş Miletler (BM) İnsan Hakları Konseyi'nin İsrail'in Gazze'de savaş 
suçu işleyip işlemediğine ilişkin yürüttüğü soruşturmayı durdurmasını talep 
etti.
Cumhuriyetçi ve Demokratlardan oluşan 68 Senatör, ABD Dışişleri Bakanı 
Antony Blinken'a bir mektup gönderdi.
BM İnsan Hakları Konseyinin başlattığı savaş suçları soruşturmasının "İsrail'e 
yönelik önyargıların parçası" olduğunun öne sürüldüğü mektupta, "Bu 
soruşturma, İsrail'i suçlama, kötüleme ve ülkenin itibarını sarsma 
kampanyası için kaynakların orantısız kullanımıdır." görüşü paylaşıldı.
BM İnsan Hakları Konseyi, İsrail'in 2021 Mayıs ayında Gazze'ye düzenlediği 
bombardımanda 60'dan fazlası çocuk, 248 Filistinlinin ölmesi sonucu 
Gazze'de insan hakları ihlalleri işlenip işlenmediğine ilişkin soruşturma 
başlatmıştı.
KAYNAK:AA

исключить Россию из Совета 
ООН по правам человека
Сенаторы США направили письмо 
постоянному представителю США при 
ООН Линде Томас-Гринфилд с просьбой 
исключить Россию из Совета ООН по 
правам человека из-за войны на Украине.
12 сенаторов во главе с лидерами сенатского Совета по международным 
отношениям Бобом Менендесом и Джимом Ришем написали письмо, 
адресованное Томасу-Гринфилду.
В письме, в котором Томасу-Гринфилду было предложено внести в 
Генеральную Ассамблею ООН резолюцию об исключении России из Совета 
ООН по правам человека, были включены следующие заявления:
«Мы были свидетелями неизбирательных бомбардировок квартир, больниц и 
школ, расправы над мирными жителями, пытавшимися бежать. 
Преступления, совершенные Россией и Владимиром Путиным, показывают, 
что российское правительство не намерено защищать права человека. миссия 
состоит в том, чтобы защищать права человека и защищать права человека во 
всем мире. Пришло время подумать о том, чтобы извлечь выгоду из 
организации, которая собирается их защищать».
В письме напоминалось, что член Совета ООН по правам человека может 
быть исключен из Совета по решению 1/3 голосов членов Генассамблеи ООН, 
в случае «массовых и систематических нарушений».
Сенаторы США призвали прекратить расследование ООН военных 
преступлений в Газе
68 сенаторов США потребовали, чтобы Совет по правам человека 
Организации Объединенных Наций (ООН) прекратил расследование того, 
совершал ли Израиль военные преступления в Газе, на том основании, что это 
является «частью предубеждений против Израиля».
68 сенаторов, республиканцев и демократов, направили письмо госсекретарю 
США Энтони Блинкену.
«Это расследование представляет собой непропорциональное использование 
ресурсов для кампании по обвинению, унижению и дискредитации Израиля», 
— говорится в письме, в котором утверждается, что расследование военных 
преступлений, начатое Советом ООН по правам человека, является «частью 
предубеждений против Израиля». поделился мнением.
Совет ООН по правам человека начал расследование того, были ли совершены 
нарушения прав человека в Газе в результате гибели более 60 детей и 248 
палестинцев в результате израильских бомбардировок Газы в мае 2021 года.
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Artan nüfus ve iklim değişikliği Afrika'daki 
su krizini büyütüyor
Yetersiz altyapı imkanları ve yatırım eksikliğinden sık sık kuraklık ve sel 
felaketlerine maruz kalan Afrika ülkeleri, artan nüfusu ve iklim değişikliği 
nedeniyle su krizi tehdidiyle de karşı karşıya.
Küresel iklim değişikliği ve nüfus artışı nedeniyle su 
ihtiyacı artan Afrika kıtası, temiz su ihtiyacına çözüm 
arıyor.
Birlemiş Milletler (BM), yayımladığı yeni raporunda, 
kıtada sadece 13 ülkenin makul seviyede su güvenliğine 
sahip olduğunu belirtirken, su ihtiyacının aratacağı 
uyarısında bulundu.
Halihazırda 1,3 milyar nüfuslu kıtada 350 milyon 
kişinin temiz suya erişimi bulunmazken, bu rakamın 
yeterli yatırım yapılmaması halinde artacağından endişe 
ediliyor.Afrika'da 2015'te şehirlerde yaşayan 560 
milyonluk nüfusun 2050'ye gelindiğinde 1,1 milyara 
çıkması bekleniyor. Artan nüfusun şehirlerde altyapı 
imkanlarının gelişmemesi halinde su sorununu da 
büyütmesi bekleniyor.
Kuraklığın yanı sıra sık sık sel felaketlerinin görüldüğü 
Afrika şehirlerinde bu sorun için de önerilen başlıca 
çözüm altyapının geliştirilmesi.Kanallar ve barajlar inşa 
etmek için milyarca dolar harcaması gereken Afrika 
ülkeleri, dünyanın geri kalanının aksine altyapı 
yetersizliğinden ötürü kullanılmış suları ise 
dönüştüremiyor.

Kaynaklarının bolluğuna rağmen kuraklık ve 
susuzluk çeken Afrika ülkelerinde, yeterli 
yatırımların yapılmaması halinde şu anda Doğu 
Afrika'da olduğu gibi susuzluk nedeniyle yüz 
binlerce kişinin evini terk etme riski bulunuyor.
Afrika'da su güvenliğine sahip ülkelerde Mısır, 
Botsvana ve Gabon başı çekiyor
Birleşmiş Milletlerin (BM) kıta ülkelerinin suya 
erişimini mercek altına aldığı raporunda, 54 Afrika 
ülkesinden sadece 13'ünün makul seviyede su 
güvenliğine sahip olduğu ifade edildi.
Mısır, Botsvana, Gabon, Morityus, Tunus ve Güney 
Afrika gibi ülkeler su güvenliği endeksinde en üst 
sırada yer alırken, 100 üzerinden 70 puana ulaşabilen 
tek ülke Mısır oldu.
Suya erişimin yanı sıra su altyapısı, suyun verimli 
kullanımı ve atık su yönetimi gibi farklı başlıkların 
da değerlendirildiği endekste, kıta nüfusunun yüzde 
29'unun, yaklaşık 353 milyon kişinin temel içme 
suyu hizmetine erişimi olmadığı kaydedildi.

Endekste en alt sırada yer alan ülkeler ise Eritre, Sudan, 
Gine Bissau, Somali, Çad ve Nijer oldu.
Yer altı suları 5 yıllık ihtiyacı karşılayabilir
Su ihtiyacının giderilmesi için önerilen bir diğer çözüm 
ise kuyular vasıtasıyla kırsalda yaygın olarak kullanılan 
yeraltı suları.
WaterAid ve İngiliz Jeolojik Araştırmaları (BGS), 
yaptığı son araştırmada, yeraltı sularının birçok Afrika 
ülkesinin en az 5 yıllık temiz su ihtiyacını 
karşılayabileceği belirtildi.
WaterAid Başkanı Tim Wainwright, "Bulgularımız, 
Afrika'nın suyunun bittiği efsanesini çürütüyor. Buna 
karşın kıtada milyonlarca kişinin hala temiz içme suyu 
bulamaması bir trajedi." ifadesini kullandı.
Hastalık riski artıyor
Temiz suya erişim sıkıntısı en büyük tehdidi sağlığa 
yöneltiyor. Kıtada her saat başı yaklaşık 115 kişi hijyen, 
yetersiz temizlik ve kirli suların yol açtığı hastalıklardan 
hayatını kaybediyor.

Madenler ve sanayi alanlarından çıkan atık suların 
arıtılmadan doğaya bırakılması temiz suların 
kirlenmesine ve hastalıkların da yayılmasına yol 
açıyor.
Afrika'da atık suların sadece yüzde 16'sının artıma 
işleminden geçtiği belirtiliyor.
1980'lerden bu yana görülen en şiddetli kuraklık
Afrika kıtasının doğusunda 1980'lerden bu yana 
görülen en şiddetli kuraklık dalgası, yaklaşık 13 
milyon kişiyi şiddetli açlığa mahkum etti.
BM, bölgede son 40 yılın en kurak döneminin 
yaşandığını, besi hayvanlarının ölmeye başladığını, 
susuzluk ve gıda sorunu nedeniyle ailelerin evlerini 
terk ettiğini açıkladı.
Susuzluk göçle birlikte salgın hastalıkların 
yayılmasını da tetikledi.

KAYNAK:AA

İsrail güçleri, Batı Şeria'da 3 Filistinliyi öldürdü
İsrail İç İstihbarat Servisi Şin-Bet, işgal altındaki Batı Şeria'nın kuzeyinde Cenin yakınlarında 
3 Filistinlinin öldürüldüğünü duyurdu.
Şin Bet tarafından yapılan yazılı 
açıklamaya göre, İsrail polisi ve Şin Bet 
unsurlarından oluşan ortak bir güç, Cenin 
yakınlarında 3 Filistinliyi gözaltına almak 
istedi.
İsrail güçlerinin, kendilerine ateş açan 
Filistinlileri öldürdüğü ifade edildi.
Öldürülen 3 Filistinlinin, daha önce 
Tulkerm'de silahlı saldırı düzenlediği ve 
ilerleyen günlerde de başka saldırılar 
düzenlemek için hazırlık yaptığı iddia 
edildi.Açıklamada ayrıca, söz konusu 
Filistinlilerin araçlarında silah ve el 
bombalarının bulunduğu öne sürüldü.

Filistin televizyonu, İsrail güçlerinin, 
Cenin yakınlarındaki Arrabe beldesi 
kavşağında 3 Filistinliyi "şehit 
ettiği"ni ifade etti.
Filistin Kızılayında ambulans 
görevlisi olarak çalışan bir kişi ise 
İsrail güçlerinin, Filistinlilerin 
naaşlarını kaçırdığını aktardı.
İsrail'in farklı kentlerinde 22-29 
Mart'ta yaşanan 3 ayrı saldırıda 
toplam 11 İsrailli hayatını 
kaybetmişti.
KAYNAK:AA
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Рост населения и изменение климата усугубляют водный
 кризис в Африке
Африканские страны, которые часто подвергаются засухам и наводнениям из-за 
неадекватности объектов инфраструктуры и отсутствия инвестиций, также 
сталкиваются с угрозой водного кризиса из-за роста населения и изменения 
климата.

Африканский континент, потребность 
которого в воде возросла из-за 
глобального изменения климата и роста 
населения, ищет решение своей 
потребности в чистой воде.
Организация Объединенных Наций 
(ООН) в своем новом докладе заявила, 
что только 13 стран континента имеют 
разумный уровень водной безопасности, 
и предупредила, что потребность в воде 
будет возрастать.
В настоящее время 350 миллионов 
человек не имеют доступа к чистой воде 
на континенте с населением 1,3 
миллиарда человек, и есть опасения, что 
эта цифра увеличится, если не будут 
сделаны адекватные инвестиции.
Ожидается, что к 2050 году население 
городов Африки, составлявшее 560 
миллионов человек, в 2015 году 
увеличится до 1,1 миллиарда человек. 
Ожидается, что рост населения 
усугубит проблему с водой, если 
объекты инфраструктуры в городах не 
будут развиты.

В африканских городах, где помимо 
засухи часты наводнения, 
основным предлагаемым решением 
этой проблемы является улучшение 
инфраструктуры.
Африканские страны, которым 
необходимо тратить миллиарды 
долларов на строительство каналов 
и плотин, не могут перерабатывать 
использованную воду из-за 
отсутствия инфраструктуры, в 
отличие от остального мира.
В африканских странах, которые 
страдают от засухи и жажды, 
несмотря на изобилие ресурсов, 
существует риск того, что сотни 
тысяч людей покинут свои дома из-
за жажды, как это имеет место в 
Восточной Африке, если не будут 
сделаны адекватные инвестиции.
Египет, Ботсвана и Габон лидируют 
по водной безопасности в Африке.
В отчете Организации 
Объединенных Наций (ООН), 

в котором изучался доступ 
континентальных стран к воде, было 
указано, что только 13 из 54 
африканских стран имеют разумный 
уровень водной безопасности.
В то время как такие страны, как 
Египет, Ботсвана, Габон, Маврикий, 
Тунис и Южная Африка, занимают 
первые места в индексе водной 
безопасности, Египет был 
единственной страной, набравшей 70 
баллов из 100.
В индексе, где наряду с доступом к 
воде оцениваются различные темы, 
такие как водная инфраструктура, 
эффективное использование воды и 
управление сточными водами, было 
отмечено, что 29% населения 
континента, примерно 353 миллиона 
человек, не имеют доступа к воде. к 
основным услугам питьевой воды.
Эритрея, Судан, Гвинея-Бисау, 
Сомали, Чад и Нигер заняли самые 
низкие позиции в индексе.

Повышенный риск заболевания
Отсутствие доступа к чистой воде представляет 
наибольшую угрозу для здоровья. Каждый час 
на континенте умирает около 115 человек от 
болезней, вызванных гигиеной, 
антисанитарией и загрязненной водой.
Уход сточных вод шахт и промышленных 
территорий в природу без очистки приводит к 
загрязнению чистой воды и распространению 
болезней.
Утверждается, что только 16 процентов 
сточных вод в Африке проходят процесс 
очистки.
Самая сильная засуха с 1980-х годов
Самая сильная волна засухи в Восточной 
Африке с 1980-х годов обрекла почти 13 
миллионов человек на голодную смерть.
ООН объявила, что в регионе наступил самый 
засушливый период за последние 40 лет, скот 
начал гибнуть, а семьи покинули свои дома из-
за жажды и проблем с продовольствием.
Засуха спровоцировала распространение 
эпидемических заболеваний наряду с 
миграцией.

Подземные воды могут 
удовлетворить 5-летнюю 
потребность
Еще одним предлагаемым решением 
для удовлетворения потребности в 
воде являются подземные воды, 
которые широко используются в 
сельской местности через колодцы.
WaterAid и Британская 
геологическая служба (BGS) заявили 
в своем последнем исследовании, 
что подземные воды могут 
удовлетворять потребности многих 
африканских стран в чистой воде в 
течение как минимум 5 лет.
«Наши результаты развенчивают 
миф о том, что в Африке 
заканчивается вода. Однако то, что 
миллионы людей на континенте до 
сих пор не имеют чистой питьевой 
воды, является трагедией», — сказал 
Тим Уэйнрайт, президент WaterAid. 
использовал фразу.

Израильские силы убили троих палестинцев на Западном берегу
Служба внутренней разведки Израиля, Шин-Бет, объявила, что трое палестинцев были 
убиты недалеко от Дженина на севере оккупированного Западного берега.
Согласно письменному заявлению ШАБАК, совместные силы, состоящие из 
израильской полиции и элементов ШАБАК, хотели задержать 3 палестинцев 
недалеко от Дженина.
Было заявлено, что израильские силы убивали палестинцев, открывших по ним 
огонь.
Утверждалось, что трое убитых палестинцев ранее совершили вооруженное 
нападение в Тулькерме и готовились совершить другие нападения в ближайшие дни.
В заявлении также утверждалось, что автомобили палестинцев, о которых идет речь, 
имели ружья и ручные гранаты.

Палестинское телевидение заявило, что израильские 
силы «замучили» 3 палестинцев на перекрестке города 
Аррабе недалеко от Дженина.
Сотрудник скорой помощи Палестинского Красного 
Полумесяца сказал, что израильские силы похитили 
тела палестинцев.
В общей сложности 11 израильтян погибли в 
результате трех отдельных нападений в разных 
городах Израиля 22-29 марта.
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KKTC Cumhurbaşkanı Tatar: Kıbrıs, 
Helen Adası  olmayacak
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti (KKTC) Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, Kıbrıs 
Adası'nın Helen Adası olmayacağını belirtti.

Tatar, TAK’a yaptığı açıklamada, Güney Kıbrıs 
Rum Yönetimi (GKRY) lideri Nikos Anastasiadis ve 
bazı Rum siyasetçilerin, Osmanlı Devleti'ne karşı 
Yunan ayaklanmasının ve EOKA’nın silahlı 
eylemlerine başlamasının yıl dönümü dolayısıyla 
yaptığı açıklamalara tepki gösterdi.
Rum liderliğinin Kıbrıs Adası'nın Helen Adası 
olmasına açık kapı bırakacak bir anlaşma arayışında 
olduğuna işaret eden Tatar, kendilerinin eşitlik 
temelinde iki eşit ve egemen devlet anlayışından 
vazgeçmeyerek bu kapıyı kapattıklarını bildirdi.
Tatar, Rum yönetiminin EOKA’nın eylemlerini 
onaylar mesajlar verdiğine dikkati çekerek "Sen hala 
daha 1821’deki retoriği tekrar ediyorsan, Helenizm 
taraftarlarını mutlu edecek mesajlar veriyorsan, ben 
senin iyi niyetinden şüpheliyim. Belli ki senin 
aklındaki anlaşma, Helenizm'e kapıyı açık bırakan, 
Kıbrıs Türklerinin eşitliğine saygı duymayan bir 
anlayıştır." ifadesini kullandı.
Türkiye ve KKTC'nin her zaman barış taraftarı 
olduğunu vurgulayan Tatar şunları kaydetti:
"Biz iyi niyetle anlaşma istiyoruz. Biz dünyadan 
kopuk, iletişimden kopuk, diyalogdan kopuk, 
başımıza kuma gömdük diye bir anlayışa sahip değiliz. 
Barış istediğimizi her zaman dile getirdik. Türkiye’nin 
de anlayışı böyle. Baktığınızda Yunanistan’la 
görüşmeler var. Orada da iyi niyetten 
bahsedilmektedir. Türkiye Cumhurbaşkanı sayın 
Recep Tayyip Erdoğan’ın, Yunanistan Başbakanı 
Kiryakos Miçotakis ile görüşmesi, Türkiye Milli 
Savunma Bakanı Hulusi Akar’ın Yunan mevkidaşı ile 
görüşmesi vardır. Doğu Akdeniz’de, Ege’de 
hakkaniyete, hukuka dayanan bir uzlaşma anlayışının 
gelişmesi için gayretler vardır."

Tatar, Rusya’nın Ukrayna’ya açtığı savaşla değişen 
jeopolitik durum ve konjonktür nedeniyle Doğu 
Akdeniz’deki hidrokarbon kaynaklarının daha da önem 
kazandığını belirterek meselenin Türk tarafının Doğu 
Akdeniz’deki çıkarlarını da koruyarak ele alınması 
gerektiğini vurguladı.
Türkiye’nin garantörlüğünden vazgeçilemeyecek
Cumhurbaşkanı Tatar, Kıbrıslı Türklerin Türkiye ile bir 
taraf ve Doğu Akdeniz’deki dengenin bir unsuru 
olduğuna dikkati çekerek Türkiye’nin garantörlüğü gibi 
tarihi kazanımlardan vazgeçilemeyeceğini bildirdi.
Yunanistan’ın Güney Kıbrıs Rum Yönetimi'ne akredite 
Büyükelçisi Ioannis Papameletiou'nun "Türkiye'nin 
garantörlüğü kaldırılmadan ve Türk askeri tamamen 
çekilmeden uzlaşılacak bir çözümün bir anlamı 
olmayacağını savunduğunu" hatırlatan Tatar, "Bu 
kazanımlar bizim buradaki hakkımızın, hukukumuzun, 
egemenlik temelinde verdiğimiz mücadelenin özünü 
oluşturmaktadır." diye konuştu.
Tatar, Ukrayna’da yaşananların, Kıbrıs Türkleri için 
Türkiye’nin garantisinin ne kadar önemli olduğunu 
gösterdiği yorumunu yaparak, "Ukrayna’daki durumu 
gördükten sonra garantilere gerek yok" diyenlerin bile 
farklı düşünmeye başladığını dile getirdi.
Rum siyasi parti liderlerinin Helenizm mesajlarının 
ve törenlere katılan Rum öğrencilerin taşıdıkları 
“Sınırlarımız Girne’de biter. Geri döneceğiz” gibi 
gerginliği tırmandırıcı pankartların dikkatten 
kaçmaması gerektiğini kaydeden Tatar, "Biz eşitlik 
temelinde, sonuna kadar Türk varlığının sürdüğü, 
Türkiye’nin garantörlüğüyle barış, huzur ve 
güvenliğin en iyi şekilde korunabileceği, bir ortamın, 
bir anlaşmanın olabilmesi için siyasetimizi 
sürdürmekteyiz ve sürdürmeye devam edeceğiz." dedi.

KAYNAK:AA

Suriye'de YPG/PKK 
işgalindeki bölgede 
bulunan Hol Kampı'nda 
çatışma çıktı
YPG/PKK'lı teröristlerin kampa girmeye çalışması 
üzerine çatışma çıktı.
DEAŞ mensubu oldukları tahmin edilen silahlı grupla 
YPG/PKK arasında çıkan çatışmada biri çocuk üç kişi 
hayatını kaybetti, en az 10 kişi yaralandı.
Çok sayıda çadır yanarak kullanılamaz hale geldi.
Çatışmaların durmasına rağmen kampta gerginlik 
sürüyor.
12 Ocak 2022'de de kampta Etiyopya uyruklu olduğu 
belirtilen bir doktor bıçakla yaralanmıştı. Bunun üzerine 
uluslararası kuruluşlar, kamptaki çalışmalarını geçici 
olarak askıya almıştı.
Hol Kampı
YPG/PKK, Hol beldesinde Nisan 2017'de kurduğu 
kampta Deyrizor'daki terör örgütü DEAŞ üyeleri ve 
aileleri ile çatışmalardan kaçan sivilleri tutuyor.
Kampta, örgütün alıkoyduğu siviller insanlık dışı şartlarda 
barındırılıyor.
Hijyenik olmayan lavabo ve duş kabinleri, yırtık çadırlar, 
son kullanma tarihi geçmiş yiyecekler, kronik 
rahatsızlıkları olanlara ilaç temin edilmemesi, hasta bakımı 
yapılmaması kamptaki başlıca sorunlar arasında yer 
alıyor.
Birleşmiş Milletler (BM) ve sivil toplum örgütleri sık sık 
Hol Kampı'ndaki insani durumun giderek kötüleştiği 
uyarısında bulunuyor ve DEAŞ militanlarının tutulduğu 
merkezlere erişim talep ediyor.
KAYNAK:AA
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Президент ТРСК Татар: Кипр не будет 
островом Хелен
Президент Турецкой Республики Северного Кипра (ТРСК) Эрсин Татар 
заявил, что остров Кипр не будет островом Елены.

В своем заявлении ТАК Татар отреагировал на 
заявления лидера Администрации киприотов-
греков (ГКА) Никоса Анастасиадиса и некоторых 
греческих политиков по случаю годовщины 
греческого восстания против Османской империи 
и начала вооруженных действий ЭОКА.
Указав, что руководство киприотов-греков ищет 
соглашения, которое оставит открытой дверь для 
того, чтобы остров Кипр стал островом Елены, 
Татар заявил, что они закрыли эту дверь, не 
отказываясь от своего понимания двух 
равноправных и суверенных государств на основе 
равенства.
Отметив, что администрация киприотов-греков 
передала сообщения, подтверждающие действия 
ЭОКА, Татар сказал: «Если вы все еще повторяете 
риторику 1821 года, если вы даете сообщения, 
которые обрадуют сторонников эллинизма, я 
сомневаюсь в вашей доброй воле. согласие в 
вашем уме - это то, что оставляет дверь открытой 
для эллинизма. Это понимание, которое не 
уважает равенство турок-киприотов». 
использовал фразу.
Подчеркнув, что Турция и ТРСК всегда 
выступали за мир, Татар сказал:
«Мы хотим добросовестного соглашения. У нас 
нет понимания, что мы оторваны от мира, 
оторваны от общения, оторваны от диалога и 
зарылись в песок. Мы всегда заявляли, что хотим 
мира. "Понимание Турции. Если посмотреть на 
это, то есть переговоры с Грецией. Там тоже есть 
хорошие сделки". со своим греческим коллегой. 
Чтобы развить понимание примирения, 
основанного на справедливости и законе, в 
Восточном Средиземноморье и Эгейском море 
прилагаются усилия».

Татар подчеркнул, что углеводородные ресурсы в 
Восточном Средиземноморье приобрели еще большее 
значение в связи с изменением геополитической 
ситуации и конъюнктурой с войной России против 
Украины, и подчеркнул, что вопрос следует решать 
путем защиты интересов турецкой стороны в Восточном 
Средиземноморье.
От гарантии Турции нельзя отказаться
Президент Татар указал, что киприоты-турки 
составляют одну сторону с Турцией и являются 
элементом баланса в Восточном Средиземноморье, и что 
нельзя отказываться от таких исторических достижений, 
как гарантии Турции.
Напоминая, что Иоаннис Папамелетиу, 
аккредитованный посол Греции в кипрско-греческой 
администрации Южного Кипра, утверждает, что 
«компромиссное решение без гарантии Турции 
отменяется, а турецкие военные полностью выводятся», 
Татар сказал: «Эти достижения являются результатом 
нашего права здесь наш закон, наша борьба на основе 
суверенитета» составляет его сущность». он сказал.
Комментируя, что события в Украине показывают, 
насколько важны гарантии Турции для турок-
киприотов, Татар заявил, что даже те, кто говорит: «Нет 
необходимости в гарантиях, увидев ситуацию в 
Украине», стали думать по-другому. Эллинистические 
послания лидеров греческих политических партий и 
греческих студентов, участвовавших в церемониях, 
гласили: «Наши границы заканчиваются в Кирении. 
Отметив, что такие плакаты, как «Мы вернемся», не 
должны остаться незамеченными, Татар сказал: «Мы 
продолжаем и продолжаем проводить нашу политику на 
основе равенства, чтобы создать среду и соглашение, при 
которых турецкое присутствие продолжается до 
конца». , где мир, спокойствие и безопасность могут 
быть сохранены наилучшим образом с гарантом Турции. 
Мы это сделаем». сказал.

Вспыхнули столкновения 
в лагере Хол в 
оккупированном YPG/
PKK регионе в Сирии.

Столкновение произошло после того, как 
террористы YPG/PKK попытались проникнуть в 
лагерь.
Три человека, в том числе ребенок, были убиты и не 
менее 10 ранены в ходе конфликта между 
вооруженной группировкой, которая, как считается, 
является членом ДАИШ, и YPG/PKK.
Многие палатки сгорели.
Несмотря на прекращение столкновений, 
напряженность в лагере сохраняется.
12 января 2022 года в лагере ножом был ранен врач, 
заявивший, что он гражданин Эфиопии. После 
этого международные организации временно 
приостановили свою работу в лагере.
Хол Кэмп
YPG/PKK удерживает мирных жителей, 
спасающихся от столкновений с членами 
террористической организации DEASH, и их семьи 
в Дейр-эз-Зоре в лагере, который они создали в 
городе Хол в апреле 2017 года.
В лагере в нечеловеческих условиях содержатся 
задержанные организацией мирные жители.
Негигиеничные умывальники и душевые кабины, 
порванные палатки, просроченная еда, отсутствие 
лекарств для хронических больных и отсутствие 
ухода за больными — одни из основных проблем в 
лагере.
Организация Объединенных Наций (ООН) и 
неправительственные организации часто 
предупреждают об ухудшении гуманитарной 
ситуации в лагере Холь и требуют доступа к центрам 
содержания боевиков ИГИЛ.
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инициативы с государственным 
разумом. Действуя организованно в 
координации с соответствующими 
государственными институтами и 
организациями, мы можем в интересах 
нашего государства и нации основать и 
укоренить человеко-ориентированный 
государственный разум в рамках 
концепции «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает».

Вкратце наше предложение следующее: В 
срочном порядке должны быть выявлены 
люди и семьи, которые утверждают 
«Прежде всего - моя страна»; 
воспитаны нашими национальными и 
духовными ценностями; направляют 
свою жизнь в соответствии со светом и 
вдохновением, которое они получили 
от нашей истории; имеют правильный 
характер; держат слово; когда дело 
доходит до родины, занимают позицию 
в защиту нашего флага с полумесяцем 
и звездой, следовательно, в защиту 
нашего народа; далеки от повседневной 
политизированности; придерживаются 
100-200-300-летнего государственного
политического мышления и «посвятили
себя стране».

Кроме государственных деятелей, 
которые служили нашему государству 
до настоящего времени и посвятили 
свою жизнь родине, народу, вечному 
существованию государства, должны 
быть выявлены и в срочном порядке 
мобилизованы ради службы 
государственному разуму ролевые 
модели, которые находятся в статусе 
«государственных служащих» или 
добровольно посвятили себя стране 
среди гражданских элементов, а также 
семьи интеллигентов.

Эти люди, которые будут выявлены 
в сферах, которые касаются нашей 
внутренней и внешней безопасности, а 
также в области правосудия, политики, 
торговли, бюрократии, технологий, 
здравоохранения, национального 
образования, академической жизни, 
международных отношений, прессы, 
должны получить необходимую 
поддержку и быть активированы в 
качестве государственной стратегии.

Мы также всегда утверждали и 
продолжаем утверждать, что ожидание 
всего от государства является 
ошибочным пониманием, поэтому 
неправительственные организации 
и все слои общества должны вносить 
свой вклад в страну.

Как мы уже говорили в начале, мы 
считаем, что в этом процессе мы сможем 
внести больший вклад в общество со 
стороны государства, синтезируя силу 
добровольной гражданской инициативы 
с государственным разумом и действуя 
очень быстро во многих областях. 
Таким образом, мы быстрее достигнем 
целей на 2023–2071гг. в соответствии с 
пониманием о вечном существовании 
государства.

Мы верим, если государство и 
нация будут идти рука об руку и 
придерживаться веры и понимания 
«государство принадлежит нации», 
то из счастливых людей получатся 
счастливые семьи, из счастливых семей 
– частливые общества, из счастливых
обществ – счастливые государства, а
из счастливых государств будет создан
счастливый МИР.

Яжелаю скорейшего выздоровления
больным коронавирусом COVID-19 

в Турции и во всем мире. Кроме этого, я 
хотел бы выразить свою благодарность 
всем медицинским работникам в нашей 
стране и во всем мире.

Турецкая Республика с момента 
ее создания и по сей день, т.е. не 
пройдя и одного века, пережила 
такие противостояния, как правые-
левые, алавиты-сунниты, светские-
антисветские, курды-турки. Недавно 
мы стали свидетелями событий в 
парке Гези, операций с грузовиками 
Национального разведывательного 
управления Турции, предательской 
попытки государственного переворота 
15 июля. К сожалению, сразу же после 
этого, наступили международные 
экономические кризисы, в результате 
чего Турция подверглась тайным и 
открытым санкциям.

Они различными способами 
вмешивались в нашу внутреннюю 
политику, чтобы подорвать нашу 
стабильность. Не сумев поставить 
наш народ на колени, они попытались 
построить террористические государства 
на нашей границе.

Конечно, все не заканчивается на 
вышеперечисленном! Теперь появилась 
болезнь COVID-19. Кто знает, с какими 
проблемами в будущем мы, как народ, 
будем бороться. Бог знает!

Наш народ, конечно же, хорошо знает, 
все то, что произошло за все время 
в нашей стране, регионе и мире, 
неслучайно.

Общественность подтвердит, что между 
государством и народом ни в коем случае 
не может быть дистанции. Великое 
государство - это государство, которое 
существует вместе со своим народом. 
Великое государство - это государство, 
которое идет рука об руку со своим 
народом. Великое государство - это 
государство, которое защищает права 
народа, обеспечивает справедливость и 
его свободу. Великое государство - это 
государство, которое защищает духовное 
и физическое здоровье своего народа.

Мы верим в величие нашего государства, 
настойчивость и усердие наших 
руководителей. В этой связи мы 
считаем, что все соответствующие 
государственные учреждения и 
организации приняли все меры для 
защиты духовного и физического 
здоровья народа и в дальнейшем будут 
принимать всевозможные меры.

Как заявил наш президент, конечно, в 
нашей стране и мире ничего не будет как 
прежде.

Мы как Столичная платформа с момента 
нашего основания в рамках своей 
лоббистской деятельности реализовали 
множество проектов, ориентированных 
на человека.

Заинтересованные лица хорошо знают, 
что в этом сложном процессе мы 
способны связаться со всеми уровнями 
общества в любой области. Мы хотели 
бы напомнить, что с нашими знаниями 
и опытом мы готовы добровольно 
служить нашему государству.

В этом непростом процессе Столичная 
платформа вместе с представителями 
более чем 1200 братских организаций 
гражданского общества будет 
объединять силы гражданской 

aşkın kardeş sivil toplum temsilcisi ile birlikte 
sivil inisiyatif gücünü devlet aklıyla sentezleye-
rek,  devletinizin ilgili kurum ve kuruşlarıyla 
koordineli bir şekilde organize olarak İnsanı 
Yaşat ki, Devlet Yaşasın anlayışı çerçevesinde 
hep beraber insan odaklı yeni bir devlet hafı-
zası var ederek, kalıcı hale getirmemiz devlet 
ve millet menfaatine olacağına inanıyoruz.

Özetle önerimiz; Önce Ülkem diyebilen milli 
ve manevi değerlerimizden beslenen tarihi-
mizden almış olduğu ışık ve ilham doğrultu-
sunda hayatına yön veren, karakter iskeleti 
düzgün ahde vefası olan donanımlı, söz konu-
su vatan olduğunda, tüm renklerin üstünde 
bir duruş sergileyerek, ay yıldızlı bayrağımıza, 
dolayısı ile milletimize sahip çıkacak,  günlük 
politize olmuş siyasetten uzak, devletlerin 
hayatında olan 100-200-300 yıllık bir siyaset 
anlayışı ile ‘’Ülkesine Adanmış’’  bireyler ve 
aileler acil tespit edilmeli. 

Bugüne kadar devletimizde görev almış, tüyü 
yetmemiş yetimlerimizin hakkına göz dikme-
miş yada canlarını vatan, millet, devlet ebed 
müddet için adamış yada o şekilde hizmet 
etmiş devlet adamlarına ilave olarak; devlet 
memuru statüsündeki yada sivil unsurlar ara-
sında gönüllü olarak “Ülkesine Adanmış” rol 
model bu insanlar ve ilim irfan sahibi aileler 
tespit edilmeli ve acil devlet aklına hizmet 
etmek için harekete geçirilmeli.

İç ve dış güvenliğimizi ilgilendiren güvenlik 
alanları başta olmak üzere tüm güvenlik bi-
rimlerinde;  adalette,  siyasette, ticarette, bü-
rokraside, teknolojide,  sağlıkta, milli eğitim-
de, akademik hayatta,  uluslararası ilişkilerde, 
basın dünyasında, hasılı işçisiyle, köylüsüyle, 
memuruyla vs. her alanda tespit edilen bu 
insanlar Devlet terbiyesi doğrultusunda des-
teklenmeli bu kişiler devlet stratejisi halinde 
aktif hale getirilmeli. 

Ayrıca her şeyi devletten beklemenin yanlış 
ve sakat bir anlayış olduğunu sivil toplum 
kuruluşlarının ve toplumun tüm katmanla-
rının elini taşın altına koyması gerektiğini 
de hep savunduk elbette savunmaya devam 
edeceğiz.

Başta söylediğimiz gibi bu süreçte gönüllülük 
esasına uygun sivil inisiyatif gücünü devlet 
aklıyla sentezleyerek bir çok alanda çok hızlı 
hareket ederek devlet eliyle topluma daha fazla 
katkı sağlayacağımıza böylece Devlet Ebed 
Müddet anlayışına uygun 2023-2071 hedefle-
rine daha hızlı ulaşacağımıza inanıyoruz. 

Devletin Sahibi Millettir İnanç ve Anlayışıy-
la Devlet Millet El Ele Olursa; Bizler İnanı-
yoruz ki, Mutlu Bireylerden Mutlu Aileler, 
Mutlu Ailelerden Mutlu Toplumlar, Mutlu 
Toplumlardan Mutlu Devletler, Mutlu Dev-
letlerden Mutlu Bir DÜNYA Oluşur.

Türkiye Cumhuriyeti kuruluşundan günü-
müze kadar yani birinci asrını tamlamadan; 
Sağ-Sol, Alevi-Sünni, Laik-Anti Laik, Kürt-
Türk kavgalarını bitirdiğini zannederken, 
yakın tarihte şahit olduğumuz, gezi olayları 
devamında mit tırları operasyonları, 15 
Tem-muz hain darbe teşebbüsü derken, ne 
yazık ki hemen peşinden uluslararası 
ekonomik krizler devreye girdi dolayısıyla 
Türkiye gizli ve açık yaptırımlara maruz 
kaldı.
İstikrarımızın bozulması için iç siyasetimize 
çeşitli versiyonlarla müdahalelerde 
bulundu-lar. Milletimize diz çöktüremeyen 
güçler yet-medi, sınırımıza terör 
devletçikleri kurmaya kalktılar.
Tabi ki bu saydıklarımız bunlarla sınırlı 
değil olmayacakta.! Şimdide o sebep, bu 
sebep Co-vid-19 hastalığı çıktı.  
Kim bilir  millet olarak yarınlarda hangi 
konularla  mücadele etmeye savaşmaya 
devam edeceğiz Allah bilir !
Geçmişten günümüze kadar ülkemizde, böl-
gemizde ve dünyada yaşananların hiç 
birinin tesadüf olmadığını Milletimiz elbette 
iyi bil-mektedir.
Kamuoyu takdir edecektir ki, Devlet ile 
Millet Arasında Asla ve Asla Mesafe 
Olamaz.  Büyük Devlet, Milletiyle Var Olan 
Devlettir. Büyük Devlet, Milletiyle El Ele 
Olan Devlettir. Büyük Devlet, Milletinin 
Hukukunu Koruyan, Ada-letini Sağlayan, 
Hürriyeti Hâkim Kılan Dev-lettir. Büyük 
Devlet, Halkının Ruh ve Beden Sağlığını 
Koruyan Devlettir.  
Devletimiz büyüklüğüne, yöneticilerimizin 
azim ve gayretine inanıyoruz. Bu çerçevede 
devletin ilgili tüm kurum ve kuruluşlarının 
canla başla halkın ruh ve beden sağlığını 
koru-yacak tüm tedbirleri aldığına 
inanıyoruz. Bun-dan sonrada her türlü 
tedbiri elbette almaya devam edecektir.
Cumhurbaşkanımızın ifade ettiği gibi ülke-
mizde ve dünyada hiçbir şey eskisi gibi 
elbette olmayacak.
Bizler kuruluşumuzdan günümüze kadar 
Baş-kent Platform olarak lobi faaliyetleri 
çerçeve-sinde insan odaklı birçok projeye 
imza attık. 
Bu zor süreçte her alanda toplumun tüm 
katmanlarına ulaşabilecek kabiliyetimizin 
olduğunu ilgililer iyi bilmektedir. 
Bizler bilgi ve tecrübelerimizle bila bedel 
devletimizin emrine amade olduğumuzu 
buradan yeniden hatırlatmak isteriz.
Bu zor süreçte Başkent platformu olarak 
1200 
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daha istemediği kanısını güçlendirecek gelişmeler 
yaşanmıştır. Avrupa güçleri, kendilerine çok yakın 
konumda bulunan sorun bölgelerine müdahale 
edememiş, gerekli koordinasyon ve harekât plan-
laması hem NATO hem Avrupa Birliği ülkelerince 
yapılamamıştır. Bu durum özellikle Avrupa Birliği 
ülkelerinin askeri yönden hala ABD’ye bağımlı ol-
duğu yönündeki iddiaları güçlendirmiştir. Özellikle 
Fransa liderliğindeki bazı ülkeler Avrupa’nın kendi 
ordusunu kurmasının bu gibi sorunlara daha etkin 
ve gerçekçi müdahaleye imkân sağlayacağı yönünde 
görüşler üretmeye başlamışlardır.

Neticede insan hakları ve demokrasinin önde gelen 
savunucuları olduklarını iddia eden Avrupa devlet-
leri, katliamlara engel olamadıkları için, gelişen sos-
yo-politik olaylara yön verebilme kabiliyetlerinin 
düşündükleri kadar etkin olamayabileceğini dünya-
ya göstermişlerdir.

Katliamın Sırp Olmayan Destekçileri

Katliamları gerçekleştiren Sırp Milislerin nereden 
yardım aldıkları konusunda çeşitli iddialar bulun-
maktadır. Ancak Bosna Savaşı sırasında meydana 
gelen bazı olaylar, kuşkuya yer bırakmaksızın Sırp 
katliamcıların işlerini kolaylaştırmıştır. Bunların 
bazıları:

1.. ’nin Srebrenitsa’yı korumakla görevlendirilen
700 Hollanda askeri, bölgeye “güvenli” olma güven-
cesi ile sığınmış 8000 kadar Bosnalı Müslümanı,
katledilecekleri bilindiği halde Sırp milislere teslim
etmiştir. Kendilerine göstermiş oldukları “üstün
hizmet” sebebiyle daha sonra madalya töreni dü-
zenlenmiş ve ödüllendirilmiştir.

2. Fransız AFP ajansına göre, bir grup Yunan sem-
patizan, Srebrenitsa Katliamında Sırp milislerle
beraber Bosnalı Müslümanları katletmiştir. Haberi
bazı Yunan kaynaklı siteler de teyit etmektedir.

3.. ATO’nun BM gözetiminde yaptığı Sırplara yö-
nelik hava harekât planlarını, Fransa’nın Sırplara
sızdırdığı konusunda ciddi kuşkular bulunmaktadır.

4.. osna devletine yardım için bazı ülkelerde dü-
zenlenen yardım kampanyaları hakkında ciddi suç-
lar içeren haberler yayınlanmıştır.

Sonuç olarak, en büyük dileğimiz Avrupa’nın göbe-
ğinde yaşanmış bu insanlık dışı olayın sadece Bal-
kanlarda değil, dünyanın her hangi bir köşesinde bir 
daha yaşanmamasıdır. 

Avrupalı aristokratların ağızlarından düşürmediği 
“insan hakları” kavramının içini ancak bu şekilde 
doldurmuş oluruz. 
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ilk cumhurbaşkanı Aliya İzzetbegoviç’in ifadesiyle 
‘adil olmasa da olabileceğin en iyisi’ olan bu anlaş-
ma türünün tek örneğidir. Anlaşmanın bir bölümü 
Bosna-Hersek Devleti’nin anayasal yapısını ortaya 
koyarken, Bosna-Hersek adı verilen yeni bir devlet 
altında son derece karmaşık ve çok katmanlı bürok-
ratik bir yapı öngörülmüştü. Anlaşma neticesinde 
Bosna-Hersek Federasyonu ve Sırp Cumhuriyeti 
adında iki farklı model meydana getirilmiş, etnik 
temellere dayalı modeller üzerinde ise zayıf bir oto-
riteye sahip merkezi bir hükümet oluşturulmaya ça-
lışılmıştır. Birbirleriyle savaşmış üç etnik toplumun 
yeniden bir arada yaşamasını ve Bosna-Hersek’in 
tüm kurumlarıyla işlemesini amaçlayan Dayton 
Barış Anlaşması’nın sivil yönlerinin uygulanmasına 
ilişkin sorumluluk ise Yüksek Temsilciliğe verilmiş-
tir.

Lahey Adalet Divanı Kararı

Eski Yugoslavya’da işlenen savaş suçları için Boş-
naklar, ilk kez BM’nin en üst mahkemesi sayılan 
Lahey Adalet Divanı’na Srebrenitsa Katliamı’ndan 
çok daha önce, 1993 yılında başvuru yaptılar. Mah-
kemenin başvuru karşısındaki tek tavrı soykırımın 
önlenmesi için taraflara yapılan çağrıyı açıklama ol-
muştur. Boşnakların ikinci başvurusu ise 2003 tari-
hinde yapıldı. Başvuruyu değerlendiren Lahey yar-
gıçları uzun bir sürecin ardından 26 Şubat 2007 de 
kararını açıkladı. Mahkemenin aldığı kararlar özetle 
şu şekildedir:

1.. evcut uluslararası hukuka göre, sorumluğu bu-
lunan kişi ve kurumlarıyla Sırbistan soykırım yap-
mamıştır.

2.. ırbistan, soykırım işlemek için plan yapmamış,
soykırım eylemini kışkırtmamıştır.

3.. ırbistan, BM Soykırım Suçunun Önlenmesi ve
Cezalandırma Sözleşmesi’ne göre yükümlülüklerini
ihlal ederek, soykırıma iştirak etmemiştir.

4.. 1995 emmuzunda Srebrenitsa’da meydana gelen
soykırım konusunda, Sırbistan BM Soykırım Suçu-
nun Önlenmesi ve Cezalandırma Sözleşmesi’ne göre
soykırımı önleme yükümlülüğünü ihlal etmiştir.

5.. ırbistan, Ratko Mladiç’in soykırım ve soykırıma
iştirak suçlamaları nedeniyle yargılanacağı eski Yu-
goslavya için kurulan uluslararası savaş suçları mah-
kemesine teslim edilmemesi ve mahkemeyle tam bir
işbirliği yapmaması nedeniyle BM Soykırım Suçu-
nun Önlenmesi ve Cezalandırma Sözleşmesi’ne
göre yükümlülüklerini ihlal etmiştir.

6. Sırbistan, eski Yugoslavya için kurulan uluslarara-
sı savaş suçları mahkemesine soykırım ve başka suç-
larla itham edilen kişilerin teslimi ve mahkemeyle
tam bir işbirliği konularında yükümlülüklerini yeri-
ne getirecek acil tedbirler almalıdır.

7.. avada mali tazminat uygun bulunmamıştır. Bu
kararlarla Sırbistan’ın soykırım konusunda bir yü-
kümlülüğü bulunmadığına karar verilmiş ve Bosna-
lıların bekledikleri tazminata açılan yol kapanmıştır.

Lahey Mahkemesi’nin, Sırbistan’ı suçlu bulmamış 
olmasına rağmen, Eski Yugoslavya Savaş Suçları 
Mahkemesi Bosna’da işlenen suçların soykırım ol-
duğunu kabul etmiştir. Bu mahkemede sorumlu 
olduğu düşünülen kişilerin yargılamaları devam et-
mektedir. Lahey’deki bu mahkeme, iki Bosnalı Sırp 
subayı soykırımdan suçlu bulmuş, bunlardan Gene-
ral Radislav Krstiç ise, 35 yıl hapis cezasına çarptırıl-
mıştır. Albay Vidoje Blagojeviç kendisi hakkındaki 
18 yıl hapis cezasını temyiz etmiştir. Eski Sırp Lideri 
Miloseviç ise yargılanırken ölmüştür. Diğer iki Bos-
nalı Sırp yetkili, Radovan Karadziç ve General Rat-
ko Mladiç ise, Sırbistan’a yapılan bu kişileri koru-
mamaları yönündeki tüm çağrılara karşın bulunup 
mahkeme önüne çıkarılamamıştır. 

Katliamın Sonuçları

Bosna-Hersek Cumhuriyeti’nin bağımsızlığını ilan 
etmesi ve devlet içindeki Sırp’ların ayrılıkçı bir ha-
reket başlatarak bu hareketi Sırbistan destekli bir 
iç savaşa döndürmesi ile katliamlar siyasi amaçlı 
olarak yapılmıştır. Bu katliamlar sonucunda Bos-
na-Hersek devleti Sırplar ve Bosnalı Müslümanlar 
arasında paylaştırılmıştır. Açılan mahkemelerde, 
katliamcıların Soykırım suçu işlediklerine karar ve-
rilmiş olmasına rağmen, suçlar bireyselleştirilerek, 
katliamın esas planlayıcısı olduğu iddia edilen Sır-
bistan Cumhuriyeti’nin sorumluluğunun olmadığı-
na hükmedilmiştir. Bu durumda öldürülen binlerce 
Bosnalı Müslüman’ın aileleri tazminat alamayacak 
durumu düşmüşlerdir.

Katliamların dünyada duyulması ile Avrupa’daki 
Hristiyan devletlerin, kıtada Müslüman bir devlet 

Tarihin gördüğü en büyük katliamlardan birini tüm 
dünyanın seyirci bakışları arasında sergilediler. BM 
tarafından güvenli bölge olarak ilan edildikten iki yıl 
sonra Srebrenitsa, 1995 yılının yaz ayında II. Dün-
ya Savaşı’ndan sonra meydana gelen en büyük toplu 
soykırıma uğradı. Sırplar topladıkları ve günlerce 
sistematik işkenceden geçirdikleri Bosnalı Müslü-
manları, evlatlarının kardeşlerinin gözleri önünde 
öldürdükten sonra cesetlerini yine onlara gömdür-
düler. Bosna Savaşı’nın bu en kanlı olayı Srebrenitsa 
Katliamı olarak adlandırılmıştır.

Srebrenitsa Katliamında öldürülenlerin kesin sayısı 
bilinmemekle birlikte BM’nin eski Yugoslavya Savaş 
Suçları Mahkemesi savcısı, 7 ila 8 bin kişinin öldü-
rüldüğünü belirtmiştir. Bosna Sırplarının hüküme-
tinin hazırladığı bir raporda ölü sayısı 7 bin 779, 
Boşnak hükümetinin raporunda ise 8 bin 374’den 
fazla olarak gösterilmektedir. Şimdiye kadar Srebre-
nitsa etrafında 42 toplu mezar bulunmuş ve uzman-
lara göre 22 bölgede daha toplu mezar olduğunu 
tahmin edilmektedir. Şimdiye kadar 6 bin 500 kur-
banın kesin kimlik tespiti yapılırken, 7 binden fazla 
ceset torbasında ise parçalanmış ceset parçalarına 
kesin kimlik tespiti yapılamamıştır. Ayrıca Sırplar 
katliamı gizlemek için bazı cesetleri ilk gömüldük-
leri toplu mezarlardan çıkarıp, başka yerlere tekrar 
gömdüklerinden katliamla ilgili deliller bozulmuş 
ya da yok olmuştur. Diğer yandan bu yıl (2020) kim-
likleri tespit edilen 36 kurban Potacari Mezarlığına 
defnedilmiştir.

1992-1995 arasında Uluslararası Kızılhaç Örgütü 
verilerine göre Bosna-Hersek’te 312.000 kişi ha-
yatını kaybetmiştir. Bu kayıpların 200.000 kadarı 
Boşnak halkına ait olup, Bosnalılar dünyanın gözü 
önünde ve Avrupa’nın göbeğinde sistematik bir soy-
kırıma tabi tutulmuştur. Sadece Srebrenitsa’da olan-
lar hakkında elle tutulur delillerin varlığı söz konusu 
olsa da, çok yakın tarihte gerçekleşen soykırımı ay-
dınlatmaya yetmemektedir.

Katliamın Sorumluları

Lahey’deki Savaş Suçları Mahkemesi’nde görülen 
davada Sırp Partisi lideri Radovan Karadzic, Sırp 
Ordusu komutanı Radko Mladiç, Vujadin Popoviç 
(Bosnalı Sırp komutan), Ljubisa Beara (Genelkur-
may Başkanı), Drago Nikoliç (Güvenlik şefi), Lju-
bomir Borovcanin (Özel polis müdürü), Radivoje 
Miletiç (Genelkurmay Başkan Yardımcısı), Milan 
Gvero (Komutan yardımcısı, Vinko Pandureviç (Tu-
gay komutanı) Bosna Savaşı sırasında Srebrenitsa’da 
sekiz binden fazla sivilin katledilmesinden sorumlu 
oldukları iddiasıyla haklarında dava açılmıştır. 21 
Temmuz 2008 gecesi düzenlenen bir operasyonla 
Karadzic Sırbistan’ da yakalanmıştır.

Ancak Mladiç henüz bulunamamıştır. Bosna’da 
meydana gelen iç savaş sırasında Sırp ordusu-
nun yapmış olduğu katliamın arkasındaki itici güç 
Sırbistan Demokratik Partisi ve lideri Radovan 
Karadziç’tir. Parti bağımsızlık ilanı ile birlikte hükü-
metten de çekilerek yasadışı bir örgüt gibi çalışma-
larını yürüterek, Müslüman bölgelerinde katliamlar 
yapmışlardır. Sırp denetimindeki Ilıca bölgesinde 
Bosna Otelinde faaliyet gösteren parti lideri Rado-
van Karadziç ve arkadaşlarını korumakla görevli 
Sırp militanların üniformalarında Sırbistan bayrağı 
ve Çetniklerin kullandığı madeni bir para büyük-
lüğündeki siyah renkli bir arma bulunmaktaydı. 
Bütün bu katliamları gerçekleştirmek için gereken 
ekonomik ve askeri güç temelde Federal Yugoslavya 
Ordusu’nda bulunuyordu. Ancak bu gücü yönetebi-
lecek yetki ise Sırbistan’daydı. Dolayısıyla katliamla-
rı gerçekleştiren Sırp milislerin Sırbistan ile bağlan-
tılı olmamalarına imkân yoktu. Sırp militanları ve 
Sırbistan Federal Ordusu arasındaki bu işbirliği ka-
nıtlanamamıştır. Unutulmaması gereken en önemli 
hususlardan birisi de, SDS’nin (Sırp Demokrat Par-
tisi) bu faaliyetlerine birçok Sırp ordu ve hükümet 
yetkilisi muhalefet etmiş ve o zor koşullara rağmen 
görevlerini bırakmışlardır. O dönemde yapılan bazı 
Türk gazetecilerinin bölgedekilerle yaptıkları röpor-
tajlarda, Bosna’da yaşayan 1,3 milyon Sırp nüfusun 
sadece yüzde 10’u yani 130 bin kişinin Sırbistan ile 
birleşmek istediklerini düşündükleri rapor edilmiş-
tir.

Savaşın Bitişi

Bosna Savaşını sona erdiren Dayton Anlaşması, 
Paris’te 14 Aralık 1995’te imzalandı. 300 bin kişi-
nin ölümüne ve yüz binlerce sivilin yurtlarından 
göçmesine neden olan dört yıllık savaşı durduran 
bu anlaşma, dönemin ABD Balkan Özel Temsilcisi 
Richard Holbrook’un başkanlığında ABD’nin Ohio 
eyaletine bağlı Dayton adlı kasabadaki bir hava 
üssünde haftalar süren müzakerelerden sonra ka-
rara bağlanmıştır. Bosna-Hersek Cumhuriyeti’nin 
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Soykırımın Öncesi

Bosna Soykırımı, 1992 - 1995 yılları arasında Bos-
na Savaşı sırasında özellikle Sırplar tarafından Boş-
naklara karşı Bosna-Hersek topraklarında yapılmış 
bir soykırımdır. I. Dünya Savaşı’nın ardından Josip 
Tito’nun liderliğinde kurulan komünist Yugoslavya 
Devleti 3 değişik din (Ortodoksluk, Katoliklik ve 
İslam) ve çok sayıda etnik grubu (Sırp, Hırvat, Boş-
nak, Arnavut, Sloven, Makedon) bir araya getiren 
bir ülkeydi. Yugoslavya II. Dünya Savaşı’ndan sonra 
Sovyet bloğunda yerini aldı ancak zamanla bağımsız 
bir hale geldi. 1980 yılında Tito’nun ölümü ve 1990 
yılında da Sovyet blokunun parçalanmaya başlama-
sıyla farklı etnik grupları Yugoslavya içinde bir ara-
da tutmak imkânsız hale geldi.

25 Haziran 1991’de Slovenya ve Hırvatistan, Al-
manya ve İtalyanların desteklemesi ile bağımsız-
lıklarını ilan ettiler. Eylül 1991’de de Makedonya 
bağımsızlığını ilan etti. Şubat-Mart 1992’de Bos-
na-Hersek Devleti ülke çapında bağımsızlık ilan 
edilmesi konusunda bir referandum yaptı. Bosnalı 
Sırpların çoğunun boykot ettiği bu referandum ba-
ğımsızlığın kabul edilmesiyle sonuçlandı. 5 Nisan 
1992’de Bosna-Hersek hükümeti bağımsızlığını ilan 
etti. 6 Nisan’da da ABD ve Avrupa ülkeleri Bosna-
Hersek’in bağımsızlığını tanıdılar.

Bağımsızlığın anayurtları olan Sırbistan’dan ken-
dilerini koparacağını düşünen ve büyük Sırbistan 
hayalleri olan Bosnalı Sırp’lar, Sırbistan’dan aldıkları 
askeri yardımlarla Bosna’da bir Sırp Cumhuriyeti 
kurduklarını ilan ettiler. Kendi bölgelerinde bulu-
nan Müslüman (Boşnaklar) ve Katoliklerden (Hır-
vatlar) bu bölgeyi terk etmelerini istediler. Bunu 
hızlandırmak içinse, özellikle halkın dayanma gü-
cünü kırmak ve dehşet yaratarak insanların bölge-
den derhal uzaklaştırmak için insanlık dışı uygula-
malara yöneldiler.

Soykırımın Başlangıcı

Nisan 1992’de Srebrenitsa’nın hemen dışında bulu-
nan Bratunac köyünde, 350 Bosnalı Müslüman, Sırp 
paramiliter ve özel polis güçleri tarafından ölümcül 
işkenceye tabi tutularak katledildi. Burada yaşanan-
lar hakkındaki bilgiler, ancak aylar sonra katliam 
sırasında çekilen görüntülerin yayınlanması ile an-
laşıldı.

Sırpların bu vahşet siyasetinin dünyada duyulması, 
düşünülenin aksine Bosnalı Boşnakların kurtulma 
ümitlerini arttırmadı. Aksine, BM ve NATO deste-
ğinde özellikle Sırplar hedef alınarak bir ambargo 
başlatıldı. Fakat hem Sırpların eski müttefikleri olan 
Rus’ların yardımı, hem de coğrafi olarak daha iç ke-
simlerde bulunan Bosnalı Müslümanlara göre daha 
avantajlı olmaları sebebiyle, bu ambargodan Bosnalı 
Sırplar neredeyse hiç etkilenmediler. Olan zaten si-
lah ve lojistik olarak çok zayıf olan Müslümanlara 
oldu. Dünyanın en büyük ordularından birine sahip 
Yugoslavya’nın, bu gücünü Sırplar neredeyse sonu-
na kadar kullanmışlardır.

Zamanla dünyada yükselen tepkiler ve özellikle bazı 
destekçilerinin durumun vahametini anlamaya baş-
lamaları ile Müslümanlara yönelik bazı yardımlar 
ulaştırılmaya başlanmıştır. Birçok ülkede Bosna’ya 
yardım kampanyaları düzenlenmiştir. Bosnalıların 
şanssızlığı burada da devam etmiş, güvendikleri ül-
kelerde kampanya paraları kendilerine ulaştırılmak 
şöyle dursun, başka politik amaçlar için kullanılmış 
ve büyük bölümü asla yerine ulaştırılmamıştır.

Srebrenitsa Soykırımı

Zamanla gücünü toparlayan Nasır Oriç liderliğin-
deki Müslüman direniş örgütü Sırplara karşı koy-
maya ve bazı başarılar elde etmeye başladılar. Bu 
duruma artık bir son vermenin zamanının geldiğini 
düşünen BM, Dayton görüşmelerini başlattı. Sırp-
lar, görüşmelerde avantaj elde etmek için iki strate-
jik kent olan Gorajde ve Srebrenitsa’yı ele geçirmek 
maksadıyla bütün güçleriyle bu iki kente saldırdılar. 

BOSNA - HERSEK MÜSLÜMANLARINA 
UYGULANAN SOYKIRIMIN TARİHİ 
SÜRECİ ve YAŞANAN OLAYLAR
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что был совершен геноцид, преступления были 
индивидуализированы, а Республика Сербия, 
которая, как утверждалось, была главным 
организатором массовых убийств, была признана 
невиновной. Таким образом, семьям тысяч убитых 
боснийских мусульман не удалось получить 
компенсацию.

После того, как мир был осведомлен об этих 
массовых убийствах, произошли события, 
укрепившие мнение о том, что христианские 
государства в Европе не хотят существования 
мусульманского государства на континенте. 
Европейские силы не смогли вмешаться в 
проблемные зоны, расположенные очень близко 
к ним. Ни страны НАТО, ни Европейский 
Союз не смогли осуществить необходимую 
координацию и планирование операций. Эта 
ситуация особенно усилила утверждения о том, 
что страны Евросоюза по-прежнему зависят от 
США в военном отношении. Некоторые страны 
во главе с Францией начали формировать мнение 
о том, что создание собственной европейской 
армии позволит более эффективно и реалистично 
вмешиваться в такие проблемы. 

В результате европейские государства, 
которые утверждают, что являются ведущими 
защитниками прав человека и демократии, 
показали миру, что их способность управлять 
развивающимися социально-политическими 
событиями не может быть настолько 
эффективной, как они думают, поскольку они не 
могут предотвратить массовые убийства.

Несербские сторонники геноцида

Существуют различные утверждения о том, где 
сербские ополченцы, совершившие массовые 
убийства, получали помощь. Однако некоторые 
события, произошедшие во время Боснийской 
войны, несомненно, облегчали работу сербских 
убийц. Некоторые из них:

1. 700 голландских солдат ООН, которым было
поручено защищать Сребреницу, передали до
8000 боснийских мусульман, которые нашли
убежище в регионе с гарантией «безопасности», 
сербским ополченцам. Позже для них была
проведена церемония награждения медалями «За
выдающиеся заслуги».

2. Согласно французскому агентству AFP, группа
греческих сторонников вместе с сербскими
ополченцами убила боснийских мусульман в ходе
резни в Сребренице. Некоторые греческие сайты
подтверждают эту новость.

3. Существуют серьезные подозрения в том, что
Франция передала сербам планы воздушных
операций, которые НАТО разработала под эгидой
ООН.

4. Были опубликованы новости, содержащие
серьезные обвинения касательно кампаний, 
организованных в нескольких странах для
оказания помощи боснийскому государству.

Мы больше всего хотим, чтобы это бесчеловечное 
событие, которое произошло в самом сердце 
Европы, больше не повторилось не только на 
Балканах, но и ни в одной части мира. 

Только так мы можем заполнить концепцию 
«прав человека», о которой не перестают говорить 
европейские аристократы.
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США на Балканах Ричарда Холбрука. Как 
говорил первый президент Республики 
Боснии и Герцеговины Алия Изетбегович, это 
единственный пример такого соглашения, когда 
достигнут «нечестный мир, но это лучше, чем 
война». В этом новом государстве под названием 
Босния и Герцеговина была предусмотрена очень 
сложная и многослойная бюрократическая 
структура. В результате соглашения были созданы 
две разные модели, а именно Федерация Боснии 
и Герцеговины и Республика Сербская, и была 
предпринята попытка создать центральное 
правительство со слабой властью на этнических 
моделях. Ответственность за осуществление 
гражданских аспектов Дейтонского мирного 
соглашения, которое направлено на 
сосуществование трех этнических общин, 
воевавших друг с другом, и их взаимодействие со 
всеми институтами Боснии и Герцеговины, была 
возложена на Аппарат Верховного представителя.

Решение Международного Гаагского трибунала 

За военные преступления, совершенные в бывшей 
Югославии, боснийцы впервые обратились в 
Международный Гаагский трибунал, который был 
признан высшим судом ООН, в 1993 году, еще до 
резни в Сребренице. Единственным ответом суда 
на ходатайство было разъяснить сторонам призыв 
для предотвращения геноцида. Второе обращение 
боснийцев было сделано в 2003 году. Гаагские 
судьи, которые рассматривали заявление, после 
долгого процесса объявили о своем решении 
26 февраля 2007 года. Решения суда вкратце 
следующие: 

1. Сербия не совершала геноцида посредством
своих органов или лиц, действия которых
возлагают на нее ответственность в соответствии
с действующим международным правом.

2. Сербия не вступала в заговор с целью
совершения геноцида и не провоцировала его.

3. Сербия не соучаствовала в геноциде в
нарушение своих обязательств по Конвенции
о предупреждении преступления геноцида и
наказании за него.

4. Сербия нарушила обязательство по
предупреждению геноцида в соответствии с
Конвенцией о предупреждении преступления
геноцида и наказании за него в отношении актов
геноцида, совершенных в Сребренице в июле 1995 
года.

5. Сербия нарушила свои обязательства по
Конвенции о предупреждении преступления
геноцида и наказании за него, не передав Ратко
Младича, обвиняемого в совершении геноцида
и соучастии в геноциде, в Международный
трибунал по бывшей Югославии для предания
его суду и тем самым нарушила обязательство в
полной мере сотрудничать с этим Трибуналом.

6. Сербия должна немедленно принять
эффективные меры для обеспечения полного
соблюдения своего обязательства  по передаче
лиц, обвиняемых в совершении геноцида или
любых таких деяний, в Международный трибунал
по бывшей Югославии для предания их суду и по
сотрудничеству в полной мере с этим Трибуналом.

7. Дело не относится к таким делам, в
которых было бы необходимо выносить
постановление о выплате компенсаций. Согласно
вышеизложенному, было принято решение, что у
Сербии нет обязательств по геноциду.

Хотя Гаагский суд не признал Сербию виновной, 
Международный трибунал по бывшей 
Югославскии признал, что преступления, 
совершенные в Боснии, являются геноцидом. 
Судебные процессы над теми, кто считается 
ответственными за данные события, все еще 
продолжаются. Гаагский суд признал виновными 
в геноциде двух офицеров из боснийских сербов. 
Один из них - генерал Радислав Крстич - был 
приговорен к 35 годам тюремного заключения. 
Полковник Видоже Благожевич обжаловал свой 
18-летний тюремный срок. Бывший сербский
президент Милошевич скончался в ходе
судебного процесса. Двух других должностных
лиц из боснийских сербов, Радована Караджича
и генерала Ратко Младича, не удалось найти
и доставить в суд, несмотря на все призывы к
Сербии не защищать их.

Результаты геноцида

После того, как Республика Босния и Герцеговина 
провозгласила свою независимость, а сербы 
внутри государства начали сепаратистское 
движение и превратили это движение в 
поддерживаемую Сербией гражданскую 
войну, начались массовые убийства, которые 
проводились в политических целях. В результате 
этого государство Босния и Герцеговина было 
разделено между сербами и боснийскими 
мусульманами. Несмотря на то, что в заведенных 
судебных разбирательствах было установлено, 

войны. Сербы убивали боснийских мусульман, 
которых они собирали и систематически пытали 
на протяжении нескольких дней, на глазах 
их детей и родных, а затем их же заставляли 
хоронить эти трупы. Это самое кровавое событие 
в ходе Боснийской войны называют резней в 
Сребренице.

Хотя точное число убитых в Сребреницкой 
резне неизвестно, прокурор Международного 
уголовного трибунала ООН по бывшей 
Югославии сообщал, что количество жертв 
варьируется от 7 до 8 тысяч. В отчете, 
подготовленном правительством боснийских 
сербов, число погибших указано как 7779, а 
в докладе правительства Боснии - более 8374 
человек. На сегодняшний день в Сребренице 
обнаружено 42 братских могилы. Кроме этого, 
по оценкам экспертов, братские могилы можно 
обнаружить еще в 22 регионах. До настоящего 
времени была проведена точная идентификация 
6500 жертв, но идентифицировать фрагменты 
трупов в более чем 7 тысячах мешках все еще не 
удалось. Кроме того, поскольку сербы с целью 
скрыть геноцид вывезли тела из братских могил и 
перезахоронили в других местах, доказательства, 
связанные с этой резней, были искажены или 
уничтожены. 36 жертв, личности которых были 
установлены в этом году (2020), были похоронены 
на кладбище Потакари.

По данным Международного движения Красного 
Креста в период с 1992 по 1995 год, в Боснии 
и Герцеговине погибло 312 тысяч человек. 
Около 200 тысяч из этих потерь принадлежат 
боснийскому народу. Боснийцы подверглись 
систематическому геноциду в сердце Европы 
и на глазах у всего мира. Хотя есть реальные 
доказательства того, что произошло в 
Сребренице, этого недостаточно, чтобы осветить 
геноцид, имевший место в самой недавней 
истории.

Ответственные за геноцид

В ходе судебного разбирательства в Гаагском 
суде с обвинением в убийстве более восьми 
тысяч мирных жителей в Сребренице во время 
Боснийской войны к ответственности были 
привлечены лидер Сербской партии Радован 
Караджич, командующий сербской армией 
Ратко Младич, начальник службы безопасности 
Дринского корпуса Армии боснийских сербов 
Вуядин Попович, начальник службы безопасности 
Главного штаба армии Любиша Беара, начальник 
службы безопасности Зворницкой бригады 
армии боснийской Сербской Республики Драго 
Николич, генерал полиции боснийской Сербской 
Республики Любомир Боровчанин, заместитель 
командующего армии боснийских сербов по 
оперативной работе Радивое Милетич, помощник 
командующего Главного штаба Милан Гверо, 
экс-командующий Зворницкой бригадой Виинко 
Пандуревич. Караджич был пойман в Сербии 
во время операции в ночь на 21 июля 2008 года. 
Однако Младич все еще не найден.

Движущей силой, стоящей за геноцидом во 
время гражданской войны в Боснии со стороны 
сербской армии, была Сербская демократическая 
партия под лидерством Радована Караджича. 
С провозглашением независимости партия 
вышла из правительства и осуществляла свою 
деятельность как нелегальная организация и 
совершала массовые убийства в мусульманских 
регионах. На форме сербских боевиков, 
которым было поручено защищать лидера 
партии Радована Караджича и его друзей, были 
изображены сербский флаг и герб черного цвета 
размером с монету, используемый четниками. 
Экономические и военные силы, необходимые 
для совершения всех этих массовых убийств, 
находились в основном у армии Федеральной 
Югославии. Однако власть управлять этими 
силами была у Сербии. Поэтому очевидно, 
что сербские ополченцы, совершившие этот 
геноцид, были связаны с Сербией. Однако это 
сотрудничество между сербскими боевиками и 
сербской федеральной армией не было доказано. 
Следует помнить, что многие армейские и 
правительственные чиновники Сербии выступили 
против этих действий Сербской демократической 
партии и оставили свои должности, несмотря 
на сложные условия. В интервью некоторых 
турецких журналистов, сделанных в то время с 
местными жителями, сообщалось, что только 10% 
из 1,3 миллиона сербов, проживавших в Боснии, 
т.е. всего 130 тысяч человек хотели объединиться 
с Сербией.

Конец войны

Дейтонское соглашение, положившее конец 
Боснийской войне, было подписано 14 
декабря 1995 года в Париже. Это соглашение, 
остановившее четырехлетнюю войну, в результате 
которой 300 тысяч человек погибли и сотни 
тысяч гражданских лиц мигрировали со своей 
родины, было заключено после нескольких недель 
переговоров на авиабазе в Дейтоне, штат Огайо, 
под руководством специального представителя 

Dr. Tayfun ATMACA  
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До геноцида

Боснийский геноцид - это геноцид, совершенный 
на территории Боснии и Герцеговины сербами 
против боснийцев во время Боснийской войны 
1992-1995 годов. Коммунистическая Югославия, 
основанная под руководством Иосипа Тито после 
Первой мировой войны, была страной, которая 
объединила 3   разные религии (православие, 
католицизм и ислам) и многие этнические группы 
(сербская, хорватская, боснийская, албанская, 
словенская, македонская). После Второй мировой 
войны Югославия заняла место в советском 
блоке, но со временем стала независимой. После 
смерти Тито в 1980 году и с началом разрушения 
советского блока в 1990 году стало невозможным 
объединять различные этнические группы в 
Югославии.

25 июня 1991 года Словения и Хорватия 
объявили свою независимость при поддержке 
Германии и Италии. В сентябре 1991 года 
Македония провозгласила свою независимость. В 
феврале-марте 1992 года в Боснии и Герцеговине 
был проведен референдум о независимости 
страны. Этот референдум, который был 
бойкотирован большинством боснийских 
сербов, привел к принятию независимости. 
5 апреля 1992 года правительство Боснии и 
Герцеговины провозгласило свою независимость. 
А 6 апреля США и европейские страны признали 
независимость данного государства.

Боснийские сербы, которые считали, что 
независимость отнимет их у своей родины, 
и мечтали о великой Сербии, объявили, что 
с военной помощью из Сербии они создают 
Сербскую Республику в Боснии. Они попросили 
мусульман (боснийцев) и католиков (хорватов) 
покинуть их территории. 

Начало геноцида

В апреле 1992 года в Братунаце в пригороде 
Сребреницы 350 боснийских мусульман были 
убиты после смертельных пыток со стороны 
сербских военных и специальных полицейских 
сил. Произошедшее здесь стало понятно только 
после распространения снимков, сделанных во 
время резни, несколько месяцев спустя. 

Осведомленность мира об этой жестокой 
политики сербов не увеличила надежд боснийцев 
на освобождение. Напротив, при поддержке 
ООН и НАТО было введено эмбарго, в частности, 
в отношении сербов. Однако это эмбарго 
практически не затронуло боснийских сербов как 
благодаря помощи русских, бывших союзников 
сербов, так и более выгодному географическому 
положению по сравнению с боснийскими 
мусульманами. От этой ситуации пострадали 
только мусульмане, которые итак были очень 
слабы с точки зрения оружия и логистики. Сербы 
до конца использовали силу Югославии, которая 
имела одну из крупнейших армий в мире. 

Со временем, в связи с растущей реакцией в мире 
и особенно с осознанием некоторых сторонников 
всей серьезности ситуации, стала поступать 
определенная помощь для мусульман. Во многих 
странах были организованы кампании помощи 
для Боснии. Неудача боснийцев продолжалась 
и здесь. В странах, которым они доверяли, 
средства, выделенные на кампании помощи, 
использовались для других политических целей и 
не доставлялись по назначению. 

Геноцид в Сребренице 

Со временем сопротивление мусульман, 
возглавляемое Насером Оричем, собрав свои 
силы, начала давать отпор сербам и добиваться 
определенных успехов. Осознав, что пришло 
время положить конец этим конфликтам, 
ООН начала Дейтонские переговоры. Сербы 
с целью взятия под контроль атаковали два 
стратегических города Горажде и Сребреницу, 
тем самым они хотели получить преимущества 
для переговоров. Весь мир стал свидетелем 
одного из самых больших кровопролитий в 
истории человечества. Через два года после 
объявления ООН безопасной зоной, летом 1995 
года Сребреница пережила самый большой 
массовый геноцид после Второй мировой 

ИСТОРИЧЕСКИЙ ПРОЦЕСС И СОБЫТИЯ 
ГЕНОЦИДА ПРОТИВ МУСУЛЬМАН БОСНИИ И 
ГЕРЦЕГОВИНЫ
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NATO ülkelerinin savunma 
harcamaları 1,2 trilyon dolara 
yaklaştı
NATO üyesi ülkelerin toplam savunma harcamaları 
2021'deki tahmini rakamlara göre 1,17 trilyon doları buldu. 
Toplam savunma harcamalarının yüzde 69'unu ABD yaptı.
NATO Genel Sekreteri Jens Stoltenberg'in 2021 Yıllık Raporundaki cari fiyatlarla 
işlenmiş verilere göre, Avrupa'daki NATO ülkeleri ve Kanada'nın savunma harcamaları 
son 7 yıldır artışını sürdürdü. 2021'de bu ülkelerin tahmini savunma harcamaları 2020'ye 
göre yüzde 3,1 arttı.
Geçen yıl 30 NATO müttefikinin toplam savunma harcamasının yüzde 69'unu ABD 
yaptı. ABD'nin savunma harcamaları 811 milyar dolar tuttu.
ABD'den sonra en çok savunma harcamasını 72 milyar dolar ile İngiltere, 63 milyar dolar 
ile Almanya, 57 milyar dolar ile Fransa ve 27 milyar dolar ile Kanada yaptı.
Rapora göre, 2021'deki cari fiyatlarla Türkiye'nin tahmini savunma harcamaları 13 
milyar dolar oldu.
Yüzde 2 taahhüdünü 8 ülke karşıladı
2015 fiyatlarıyla yapılan hesaplamaya göre, geçen yıl 8 NATO ülkesi gayrisafi yurt içi hasılanın 
(GSYH) yüzde 2'sini savunmaya harcama beklentisini karşıladı. Bu sayı 2014'te 3 olmuştu.
2021'de Yunanistan, ABD, Polonya, İngiltere, Hırvatistan, Estonya, Letonya ve Litvanya, GSYH'nin 
yüzde 2'den fazlasını savunma harcamasında kullandı.
Oransal olarak Yunanistan GSYH'nin yüzde 3,59'unu, ABD yüzde 3,57'sini, Polonya yüzde 
2,34'ünü, İngiltere yüzde 2,25'ini savunma harcamasına 
ayırdı.
Türkiye için bu oran yüzde 1,60 olarak gösterildi. Oransal 
olarak son üç sırada yüzde 1,07 ile Belçika, 
yüzde 1,03 ile İspanya ve yüzde 0,54 ile Lüksemburg 
yer aldı.
KAYNAK:AA

Расходы на оборону стран 
НАТО приблизились к $1,2 трлн
Общие расходы на оборону стран-членов 
НАТО достигли 1,17 трлн долларов, по 
оценкам, в 2021 году. На США приходилось 69 
процентов общих расходов на оборону.
Согласно данным, обработанным в текущих ценах в годовом отчете генерального 
секретаря НАТО Йенса Столтенберга за 2021 год, оборонные расходы стран НАТО в 
Европе и Канаде продолжают расти в течение последних 7 лет. В 2021 году предполагаемые 
расходы на оборону этих стран выросли на 3,1 процента по сравнению с 2020 годом.
В прошлом году на Соединенные Штаты приходилось 69 процентов общих расходов на 
оборону 30 союзников по НАТО. Расходы США на оборону составили 811 миллиардов 
долларов.
После США Великобритания с 72 миллиардами долларов, Германия с 63 миллиардами 
долларов, Франция с 57 миллиардами долларов и Канада с 27 миллиардами долларов 
сделали самые высокие расходы на оборону.
Согласно отчету, предполагаемые расходы Турции на оборону в текущих ценах в 2021 году 
составили 13 миллиардов долларов.

8 стран выполнили 2-процентное обязательство
Согласно расчетам, сделанным в ценах 2015 года, в прошлом году 8 стран 
НАТО оправдали ожидания, потратив на оборону 2 процента своего 
валового внутреннего продукта (ВВП). В 2014 году это число было 3.
В 2021 году Греция, США, Польша, Великобритания, Хорватия, Эстония, 
Латвия и Литва потратили более 2% своего ВВП на расходы на оборону.
Пропорционально Греция выделила 3,59% ВВП, США 3,57%, Польша 
2,34%, Англия 2,25% на расходы на оборону.
Для Турции этот показатель был показан как 1,60 процента. По 
удельному весу Бельгия с 1,07%, Испания с 1,03% и Люксембург с 0,54% 
заняли последние три места.

Büyükelçi Kubanıçbek Ömüraliyev Türkiye Cumhuriyeti İçişleri Bakanı 
Süleyman Soylu ile bir araya geldi

Görüşme sırasında taraflar, 
Kırgızistan vatandaşları ile ilgili  
bilgilerin (kaza, gözaltına alınma, 
sınır dışı edilme vb.)  Büyükelçiliğe 
zamanında verilmesi , Türk İş 
Kanununa uyulması amacıyla 
Kırgızistan vatandaşlarını 
Türkiye'de istihdam eden 
grupların  denetimlerinin 
sıkılaştırılması ayrıca  çeşitli 
nedenlerle Türkiye'de kaçak 
durumda olan  Kırgızistan 
vatandaşlarına oturma izni 
verilmesinde Türk tarafından 
yardım edilmesi konularında 
anlaşmaya varıldı.

Büyükelçi Kubanıçbek Ömüraliyev, 
Türkiye İçişleri Bakanı Süleyman 
Soylu ile görüştü.
Taraflar, Kırgızistan ve Türkiye'nin 
kolluk kuvvetleri arasındaki iş 
birliğinin geliştirilmesi ve  geleceği 
hakkında konuştular. 
Büyükelçi Ömüraliyev, iki ülkede 
oturma izni almak için harçları 
karşılıklı olarak düşürülmesi ve 
ülkelerarası seyahatleri basitleştirmek 
amacıyla iki ülke vatandaşlarının 
yurtiçi pasaport - (kimlik kartı) ile 
sınırlardan geçme olasılığına ilişkin 
öneriyi değerlendirme konusunda 
ricada bulundu. 

Cостоялась встреча Посла Кубанычбек Омуралиева с Министром 
внутренних дел Турции Сулейман Сойлу
состоялась встреча Посла Кубанычбек Омуралиева с Министром внутренних 
дел Турции Сулейман Сойлу.
Стороны обсудили развитие и дальнейшие перспективы сотрудничества 
между правоохранительными органами Кыргызстана и Турции.
Посол Омуралиев выразил просьбу рассмотреть предложение о взаимном 
снижении тарифов на оформление вида на жительство на территориях Сторон 
и, в целях упрощения взаимных поездок, предложение о возможности 
пересечении границ Сторон на основании внутреннего паспорта гражданина - 
удостоверения личности.
Во время встречи Сторонами достигнута договоренность о своевременном 
предоставлении информации в отношении граждан Кыргызстана (несчастные 
случаи, задержания, депортация и др.), ужесточении контроля над группами, 
занимающимися трудоустройством граждан Кыргызстана в Турции с целью 
соблюдения трудового законодательства Турции, содействии турецкой 
стороны в оформлении вида на жительство гражданам Кыргызстана, по 
разным причинам нелегально пребывающих на территории Турции.
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FETÖ'cüler İngiltere'de birbirini dolandırdı: 40 milyon sterlinlik 
davada Prens Andrew de var
15 Temmuz 2016'daki darbe girişiminin kritik ismi Adil Öksüz'ün akrabası Selman 
Türk'ün, FETÖ çatı davasından ağırlaştırılmış müebbet hapis cezası alan İlhan 
İşbilen'in eşi Nebahat İşbilen'i dolandırdığı, Nebahat İşbilen'in de pasaport 
alabileceğine inanarak Prens Andrew'e para verdiği tespit edildi.

Telegraph ve Daily Mail gazetelerinin haberlerine göre, 
Nebahat İşbilen, Selman Türk tarafından 40 milyon sterlin 
(770 milyon lira) dolandırıldığı iddiasıyla mahkemeye 
başvurdu.
Davada 77 yaşındaki Nebahat İşbilen, Türkiye'den mal 
varlığını çıkarmak için yardıma ihtiyacı olduğunu ve Selman 
Türk'e inanıp pasaport almak için Prens Andrew'e 750 bin 
sterlini (yaklaşık 14,5 milyon lira) "hediye" olarak ödediğini 
söyledi.
Nebahat İşbilen, Selman Türk'ün kendisine pasaportla ilgili 
işleminin normalde 2 milyon sterlin değerinde olduğunu 
ancak ödemeyi "hediye" adı altında yaparsa daha az maliyetli 
olacağını söylediğini belirtti.
Haberlerde, ancak daha sonra Nebahat İşbilen'in bankasını 
arayan Selman Türk'ün paranın aslında iki ay önce 
nişanlanan Prens Andrew'ün kızı Prenses Beatrice için bir 
düğün hediyesi olduğunu söylediği ifade edildi.
Para transferi, Prens Andrew'ün Kasım 2019'da Saint James 
Sarayı'nda düzenlediği "Pitch@Palace" adlı yatırım yarışması 
sonrası gerçekleşti.
Etkinlikte, Selman Türk'ün kurucusu olduğu, bir dönem 
İngiltere'deki FETÖ bankası olarak haberlere konu olan ve 18 
ay faaliyet gösterdikten sonra batan "Heyman AI" adlı dijital 
bankacılık şirketine de ödül verildi.
Bu etkinlikten 9 gün sonra 15 Kasım 2019'da, Prens 
Andrew'ün hesabına 750 bin sterlin aktarıldı. Nebahat 
İşbilen, ödemenin Selman Türk'ün etkinlikte yer almasıyla 
bağlantılı olabileceğine inandığını söyledi.
Sonrasında Prens Andrew'e 350 bin sterlinlik (yaklaşık 6 
milyon 750 bin lira ) bir ödeme daha yapıldı ve Prens 
Andrew'ün eski eşine de 225 bin sterlin (yaklaşık 4 milyon 
350 bin lira) aktarıldı.

Nebahat İşbilen, Selman Türk'ün paralar verildiği zaman kendisi adına çalıştığını ve ödemeleri 
yönetmekten sorumlu olduğunu belirtti.
Nebahat İşbilen'in avukatları da Selman Türk'ün müvekkilleri adına hareket ettiğini söyleyerek "ciddi 
ihlaller" yaptığını iddia etti.
Davada yargıç, Selman Türk'ün 40 milyon sterlinin üçte ikisinin, yapılan işler veya diğer giderlere 
harcandığını veya kötü yatırımlarda kaybolduğuna dair açıklamalar yaptığını, ancak kalan üçte biri 
için ise herhangi bir açıklamada bulunmadığını belirtti.
Davada dolandırıcılığa karışmakla suçlanmayan ve 750 bin sterlini geri ödediği belirtilen Prens 
Andrew ise haberlerin ardından herhangi bir yorum yapmadı.
KAYNAK:AA

ФЕТОисты обманули друг друга в Англии: принц Эндрю также 
фигурант иска на 40 миллионов фунтов стерлингов
Сельман Тюрк, родственник Адиля Оксюза, критической фигуры попытки государственного переворота 15 июля 2016 года, обманул Небахат 
Ишбилен, жену Ильхана Ишбилена, приговоренного к пожизненному заключению с отягчающими обстоятельствами по делу о крыше FETÖ, 
полагая, что Небахат Ишбилен также мог получил паспорт, и сказал князю Андрею, что он дал деньги.

Согласно новостям газет Telegraph и Daily Mail, 
Небахат Ишбилен обратилась в суд с заявлением 
о том, что Зельман Тюрк обманул ее на 40 
миллионов фунтов стерлингов (770 миллионов 
лир).
В этом случае 77-летняя Небахат Ишбилен 
сказала, что ей нужна помощь, чтобы вывести 
свои активы из Турции, и заплатила принцу 
Эндрю 750 тысяч фунтов стерлингов (примерно 
14,5 миллиона лир) в качестве «подарка», чтобы 
он поверил в Сельмана Тюрка и получил 
паспорт.
Небахат Ишбилен заявила, что Сельман Тюрк 
сказал ей, что транзакция с паспортом обычно 
стоит 2 миллиона фунтов стерлингов, но было бы 
дешевле, если бы она произвела платеж под 
названием «подарок».

В новостях сообщалось, что Зельман Тюрк, 
который позже позвонил в банк Небахат 
Ишбилен, сказал, что деньги на самом деле были 
свадебным подарком для принцессы Беатрис, 
дочери принца Эндрю, которая обручилась два 
месяца назад.

Денежный перевод был совершен после 
инвестиционного конкурса принца Эндрю 
Pitch@Palace, который прошел в Сент-
Джеймсском дворце в ноябре 2019 года.

На мероприятии была вручена награда цифровой 
банковской компании Heyman AI, основанной 
Сельманом Тюрком, которая некоторое время 
упоминалась в новостях как банк FETÖ в Англии 
и обанкротилась после 18 месяцев работы.

15 ноября 2019 года, через 9 дней после этого 
события, на счет принца Эндрю было переведено 
750 000 фунтов стерлингов. Небахат Ишбилен 
сказала, что, по ее мнению, платеж может быть 
связан с участием Сельмана Тюрка в 
мероприятии.

После этого принцу Эндрю был произведен еще 
один платеж в размере 350 тысяч фунтов 
стерлингов (примерно 6 миллионов 750 тысяч 
лир), а бывшей жене принца Эндрю было 
перечислено 225 тысяч фунтов стерлингов 
(примерно 4 миллиона 350 тысяч лир).

Небахат Ишбилен заявил, что Сельман Тюрк 
работал от его имени, когда деньги были 
переданы, и отвечал за управление платежами.

Адвокаты Небахат Ишбилен также заявили, 
что Сельман Тюрк совершил «серьезные 
нарушения», заявив, что он действовал от 
имени своих клиентов.

В деле судья заявил, что Зельман Тюрк сделал 
заявления о том, что две трети из 40 
миллионов фунтов стерлингов были 
потрачены на работу или другие расходы или 
были потеряны из-за неудачных инвестиций, 
но не сделал никаких заявлений об оставшейся 
трети.

Принц Эндрю, которого не обвиняли в 
причастности к мошенничеству по делу и о 
котором было заявлено, что он вернул 750 
тысяч фунтов стерлингов, не стал 
комментировать после новости.
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Boris Johnson'dan Türk SİHA'larına olay sözler!
Ukrayna'nın Rusya'yla giriştiği savaşta bir kez daha kendine hayran 
bırakan Türk SİHA'ları İngiltere Başbakanı Boris Johnson'un da dikkatini 
çekti. İngiliz Başbakan, Bayraktar için "oyun bozucu" ifadelerini kullandı.

Rusya ve Ukrayna arasında devam 
eden savaşta arabulucu konumunda 
olan Türkiye, bir an önce ateşkesin 
sağlanması için çaba gösteriyor. 
Ancak savaşın başlarında Ukrayna 
tarafı, daha önce Türkiye'den alınan 
SİHA'ları aktif olarak kullandı. Bu 
SİHA'ların başarı göstermesi ise 
dünyanın dikkatini çekti. Son olarak 
İngiltere Başkanı Boris Johnson'dan 
SİHA'lara övgü geldi.
İngiltere Başbakanı Boris Johnson, 
Rusya Devlet Başkanı Vladimir 
Putin'in birliklerinin her biri 
Ukrayna'dan ayrılana kadar Rusya'ya 
yönelik yaptırımların 
yoğunlaştırılması gerektiğini bildirdi. 
Johnson, Avam Kamarası'nın bir 
komitesinde milletvekillerinin 
sorularını yanıtladı.
"İnsanlar, Putin'in söylediği yalanlara 
karşı çok savunmasız"
Rusya-Ukrayna savaşıyla ilgili iç 
karartıcı mevzulardan birinin, 
"Putin'in olup bitenlerle ilgili gerçeği 
Rus halkından saklamaya çalışırken 
gösterdiği acımasızlık" olduğunu 
söyleyen Johnson, İngiliz 
hükümetinin, dezenformasyonla 
mücadele için bilgi ünitesi olduğunu 
söyledi.Johnson, İngiltere'nin 
yaklaşımının, insanlara karşı "açık 
sözlü" olmak olduğunu ve Ukrayna 
sınırındaki Rus birlikleri hakkında 
bilgiler paylaştıklarını belirterek, 
"İnsanlar, Putin'in söylediği yalanlara 
karşı çok savunmasız." ifadesini 
kullandı. Boris Johnson, ancak şu 
anda Rusya'da insanların olup 
bitenlere uyandığına dair işaretler 
gördüklerinin altını çizdi.

"Yaptırımlar sürmeli"
Johnson, Rusya'ya yönelik 
yaptırımların da devam etmesi 
gerektiğine işaret ederek, 
"Kanaatimce, (Rusya Devlet 
Başkanı Putin'in) birliklerinin 
her biri Ukrayna'dan çıkana 
kadar yaptırımları yoğun bir 
programla artırmaya devam 
etmeliyiz." ifadesini kullandı. 
İngiltere Başbakanı Johnson, 
ülkesinin, kendisini savunan 
Ukrayna halkına verdiği desteği 
artıracağını vurguladı.
Bayraktar TB2 SİHA'ların 
sahada "oyun bozucu"
Johnson, ayrıca, İngiltere'nin 
Ukrayna'ya sağladığı 
STARStreak yüksek hızlı hava 
savunma füzeleri ile 
Ukrayna'nın Türkiye'den satın 
aldığı Bayraktar TB2 SİHA'ların 
sahada "oyun bozucu" rol 
oynadığını bildirdi.
"Putin'in görevden alınmasını 
amaçlamıyoruz"
Johnson, ABD Başkanı Joe 
Biden'ın, Putin için sarf ettiği 
"Bu adam iktidarda kalmamalı" 
sözlerinin hatırlatılması üzerine, 
İngiltere'nin Rusya'da rejim 
değişikliği veya Putin'in 
görevden alınmasını 
amaçlamadığını belirterek, "Biz 
sadece Ukrayna halkını 
korumaya yardım etmek ve 
onları kesinlikle barbarca ve 
mantıksız şiddete karşı korumak 
için yola çıkıyoruz." ifadesini 
kullandı.

Слова события от Бориса 
Джонсона турецким SİHA!

Турецкие SİHA, которые в очередной раз отличились в 
войне Украины с Россией, также привлекли внимание 
премьер-министра Великобритании Бориса Джонсона. 
Премьер-министр Великобритании использовал 
выражения «разрушитель игры» в отношении Байрактара.

Турция, которая находится на позиции 
посредника в продолжающейся войне 
между Россией и Украиной, прилагает 
усилия для скорейшего достижения 
прекращения огня. Однако в начале войны 
украинская сторона активно использовала 
SİHA, ранее закупленные в Турции . Успех 
этих SİHA привлек внимание всего мира. 
Наконец, президент Великобритании 
Борис Джонсон похвалил SİHA.
Премьер-министр Великобритании Борис 
Джонсон заявил , что санкции против 
России должны быть усилены до тех пор, 
пока все войска президента России 
Владимира Путина не покинут Украину. 
Джонсон ответил на вопросы 
законодателей в комитете Палаты общин.
«Люди очень уязвимы для лжи, которую 
говорит Путин»
Джонсон сказал, что одним из 
удручающих моментов в российско-
украинской войне была «безжалостность 
Путина в попытках скрыть правду о том, 
что происходит от русского народа» , 
добавив, что британское правительство 
является информационным 
подразделением по борьбе с 
дезинформацией. очень уязвим для лжи, 
которую говорит Путин " , - сказал он. 
использовал фразу. Борис Джонсон 
подчеркнул, что только сейчас они видят 
признаки того, что люди в России 
начинают понимать, что происходит.

«Санкции должны продолжаться»
Указав, что санкции против России также 
должны быть продолжены, Джонсон 
сказал: «На мой взгляд, мы должны 
продолжать ужесточать санкции с 
плотным графиком до тех пор, пока все его 
(президента России Путина) войска не 
покинут Украину». использовал фразу. 
Премьер-министр Великобритании 
Джонсон подчеркнул, что его страна 
усилит поддержку народа Украины, 
который его защитил.
Bayraktar TB2 SİHA — «разрушители игр» 
в полевых условиях
Джонсон также заявил, что 
высокоскоростные зенитно-ракетные 
комплексы STARStreak, поставленные 
Великобританией Украине, и Bayraktar 
TB2 SİHA, закупленные Украиной в 
Турции, сыграли решающую роль в этой 
области.
«Мы не стремимся убрать Путина»
Напомнив слова президента США Джо 
Байдена о Путине «Этот человек не должен 
оставаться у власти» , Джонсон заявил , 
что Великобритания не ставит своей 
целью смену режима в России или 
устранение Путина, и сказал: «Мы просто 
пытаемся помочь защитить украинский 
народ и помочь ему защитить его». «Мы 
поставили задачу защитить от абсолютно 
варварского и необоснованного насилия » .
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TBMM Başkanı Şentop: Avrupa'nın geleceği ancak 
Türkiye ile beraber mümkün olabilir
TBMM Başkanı Şentop, AB ile ilişkilerin, Avrupa'nın güvenliği ve geleceği 
bakımından önemli olduğunu ifade ederek, "Avrupa'nın geleceği ancak 
Türkiye ile beraber mümkün olabilir." dedi.

TBMM Başkanı Mustafa Şentop, "Avrupa 
Birliği'nin şu anki karar mercilerinde, üye 
ülkelerden Yunanistan ve Güney Kıbrıs 
Rum Kesimi, Türkiye aleyhine bir blokaj 
oluşturmaya çalışıyor." dedi.

Avrupa Birliği Parlamento Başkanları 
Toplantısı'nı değerlendiren Şentop, 
Türkiye'nin Avrupa Birliği (AB) 
Parlamento Başkanları Toplantısı'na 
misafir olarak davet edildiğini, 
toplantının salgın dönemi sonrası yüz 
yüze ilk toplantı olması bakımından 
önemli olduğunu söyledi.

Toplantıda iki oturumda da konuştuğunu 
ve sonuç bildirgesiyle ilgili bir 
değerlendirme yapmak üzere söz aldığını 
kaydeden Şentop, Türkiye'nin, Rusya ve 
Ukrayna'yı öncelikle bir insani ateşkese 
ikna etmesi ve daha sonrasında da bu 
ateşkesi kalıcı hale getirmesi için 
yaptıklarını anlatmaya çalıştığını ifade 
etti.

Toplantının sonuç bildirgesini 
eleştirdi

TBMM Başkanı Şentop, şöyle 
devam etti:

"Avrupa Birliği'nin şu anki karar 
mercilerinde, üye ülkelerden 
Yunanistan ve Güney Kıbrıs Rum 
Kesimi, Türkiye aleyhine bir 
blokaj oluşturmaya çalışıyor. AB-
Türkiye ilişkilerini bu iki ülkenin 
dar, sınırlayıcı, tamamen basit, 
kendi çıkarlarına göre 
planladıkları bazı bakış açılarına 
hapsetmelerini, AB'nin üzerinde 
bu anlamda görüş ipoteği 
koymalarını eleştirdim. Nitekim 
bu sonuç metninde de bu iki 
ülkenin müdahil olmasıyla 
Türkiye konusunda, 'insan 
hakları, hukuk devleti' gibi 
vurgular yaparak, biraz da Güney 
Kıbrıs Rum Yönetimi ve 
Yunanistan'ın tezlerini çağrıştıran 
ifadelerle bir metin konuldu. 
Bunu da eleştirdik, bunu kabul 
etmediğimizi söyledik. Bugün 
dünyanın nefesini tutarak izlemiş 
olduğu bir krizde Türkiye bir rol 
oynuyor. Bu görüşmelerin 
yapıldığı gün İstanbul'da Ukrayna 
ve Rusya heyetleri 'Barış nasıl 
sağlanır, diyalog, müzakere 
ortamı nasıl geliştirilir?' diye 
toplantı yapıyorlar. 'Böyle bir 
ortamda orada konuşup 
duruyorsunuz ama içinizden 
hiçbir ülke, bu iki ülkeyi bir araya 
getirebilecek, ateşkesi 
sağlayabilecek bir adım atacak bir 
gücü, takati yok' diye ifade ettik."

Toplantının sonuç bildirgesini 
eleştirdi

TBMM Başkanı Şentop, şöyle 
devam etti:

"Avrupa Birliği'nin şu anki karar 
mercilerinde, üye ülkelerden 
Yunanistan ve Güney Kıbrıs Rum 
Kesimi, Türkiye aleyhine bir 
blokaj oluşturmaya çalışıyor. AB-
Türkiye ilişkilerini bu iki ülkenin 
dar, sınırlayıcı, tamamen basit, 
kendi çıkarlarına göre 
planladıkları bazı bakış açılarına 
hapsetmelerini, AB'nin üzerinde 
bu anlamda görüş ipoteği 
koymalarını eleştirdim. Nitekim 
bu sonuç metninde de bu iki 
ülkenin müdahil olmasıyla 
Türkiye konusunda, 'insan 
hakları, hukuk devleti' gibi 
vurgular yaparak, biraz da Güney 
Kıbrıs Rum Yönetimi ve 
Yunanistan'ın tezlerini çağrıştıran 
ifadelerle bir metin konuldu. 
Bunu da eleştirdik, bunu kabul 
etmediğimizi söyledik. Bugün 
dünyanın nefesini tutarak izlemiş 
olduğu bir krizde Türkiye bir rol 
oynuyor. Bu görüşmelerin 
yapıldığı gün İstanbul'da Ukrayna 
ve Rusya heyetleri 'Barış nasıl 
sağlanır, diyalog, müzakere 
ortamı nasıl geliştirilir?' diye 
toplantı yapıyorlar. 'Böyle bir 
ortamda orada konuşup 
duruyorsunuz ama içinizden 
hiçbir ülke, bu iki ülkeyi bir araya 
getirebilecek, ateşkesi 
sağlayabilecek bir adım atacak bir 
gücü, takati yok' diye ifade ettik."

Avrupa'nın geleceği ancak Türkiye 
ile beraber mümkün olabilir"

AB ile ilişkilerin, Avrupa'nın 
güvenliği ve geleceği bakımından 
önemli olduğunu ifade eden 
Şentop, "Avrupa'nın geleceği ancak 
Türkiye ile beraber mümkün 
olabilir." dedi.

Birçok ülkenin meclis başkanının 
bu konuda Türkiye ile hemfikir 
olduğunu dile getiren Şentop, 
"Pozitif gündeme odaklanmamız 
gerektiğini, Yunanistan ile Güney 
Kıbrıs Rum Kesiminin bu şekildeki 
değerlendirmelerini ciddiye 
almamamız gerektiğini söylediler. 
Tabii onların burada resmi manada 
bir itiraz geliştirebilmeleri 
konusunda da söyledikleri var. 
Diyorlar ki; 'Böyle bir ortamda AB 
içerisinde bir uyumsuzluk, 
anlaşmazlık olduğu izlenimi 
vermekten kaçınıyoruz. Zor bir 
dönem'. Bu görüşlere 
katılmadıklarını bize söylediler. 
Zaman içerisinde Yunanistan ile 
Güney Kıbrıs Rum Kesiminin bu 
tür görüşlerine, pozisyon alışlarına 
bir rahatsızlık doğduğunu 
görüyoruz." diye konuştu.

Şentop, bunların çok önemli 
olmadığını ifade ederek, "Türkiye 
yoluna devam ediyor. Güçlü, 
itibarlı bir şekilde devam ediyor. 
Hem Ukrayna hem Rusya'nın 
ikisinin aynı anda güvenebileceği 
bir ülke olarak Türkiye'yi görmeleri 
ve seçmeleri Türkiye'nin 
konumunu, itibarını gösteriyor. 

Bunu yapabilecek başka bir ülke 
dünyada şu anda yok." 
değerlendirmesini yaptı.

İstanbul'da yapılan Rusya-
Ukrayna Müzakere Heyetleri 
Toplantısı'na işaret eden Şentop, 
"Bunu bir toplantıyla 
halledebilmek kolay değil. Ama 
önemli olan; bu toplantıların 
ciddi bir şekilde yapılabilmesiydi, 
bunların yapılabileceği bir 
ortamın kurulmasıydı. Türkiye 
bunu sağladı. 
Cumhurbaşkanımızın başından 
beri yürütmüş olduğu telefon 
trafiği ile beraber liderleri ikna 
ederek bir adım atılmış oldu." 
ifadelerini kullandı.

Tarafların bir araya gelmesinin 
önemine vurgu yapan Şentop, 
"Bunun devam etmesi lazım. 
Putin ve Zelenskiy'nin de bir 
araya gelerek öncelikle insani 
ateşkes sağlaması, sonra da bu 
ateşkesi daimi hale getirecek 
kararların alınması lazım. 
Türkiye bu konuda elinden geleni 
yapıyor. Çünkü bu kriz, sadece 
Rusya-Ukrayna arasında bir 
krizden ibaret değil, bölgemizi, 
Avrupa'yı etkileyen bir kriz." 
ifadelerini kullandı.

Mustafa Şentop, Türkiye'nin 
büyük bir öncülük yaptığını 
belirterek, sözlerini, "Bu önemli. 
Burada bulunan bütün ülkelerin 
toplamından daha fazla kıymet 
ifade eden bir şey bu." diye 
tamamladı. KAYNAK:AA
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Спикер Великого Национального Собрания 
Турции Шентоп: Будущее Европы возможно 
только вместе с Турцией
Подчеркнув, что отношения с ЕС важны для безопасности и будущего 
Европы, спикер парламента Шентоп сказал: «Будущее Европы возможно 
только вместе с Турцией». сказал.
Спикер Великого национального 
собрания Турции Мустафа 
Шентоп : «Нынешние лица, 
принимающие решения в 
Европейском Союзе, страны-члены 
Греция и Южный Кипр пытаются 
создать блокаду против Турции». 
сказал.
Оценивая встречу спикеров 
парламентов Европейского союза, 
Шентоп сказал, что Турция была 
приглашена на встречу глав 
парламентов Европейского союза 
(ЕС) в качестве гостя, и что 
встреча была важной, поскольку 
это была первая встреча лицом к 
лицу после периода эпидемии.
Отметив, что он выступал на обеих 
сессиях встречи и взял слово, 
чтобы дать оценку итоговой 
декларации, Шентоп сказал, что 
Турция пыталась объяснить, что 
она сделала, чтобы сначала 
убедить Россию и Украину в 
гуманитарном прекращении огня, 
а затем сделать это прекращение 
огня постоянным. .

Он раскритиковал итоговую 
декларацию собрания
Шентоп, спикер Великого 
национального собрания Турции, 
продолжил:
Как обеспечить мир, как создать 
диалоговую и переговорную среду?» 
они встречаются. Мы сказали: «Вы 
продолжаете говорить там в такой 
обстановке, но ни у кого из вас нет сил 
и сил сделать шаг, который может 
сблизить эти две страны и добиться 
прекращения огня».
«Будущее Европы возможно только 
вместе с Турцией»
Подчеркнув, что отношения с ЕС 
важны для безопасности и будущего 
Европы, Шентоп сказал: «Будущее 
Европы возможно только вместе с 
Турцией». сказал.
Выразив, что спикеры парламентов 
многих стран согласны с Турцией в 
этом вопросе, Шентоп сказал: «Они 
сказали, что мы должны 
сосредоточиться на позитивной 
повестке дня и что мы не должны 
серьезно относиться к таким оценкам 
Греции и кипрско-греческой стороны. 
Конечно, У них также есть что сказать 
по поводу выработки здесь 
официального возражения. Они 
говорят: 

"В такой обстановке мы избегаем 
создавать впечатление, что внутри ЕС 
существует несовместимость и 
разногласия. Это трудный период. Они 
сказали нам, что не согласен с этими 
взглядами. Со временем мы видим, что в 
таких взглядах и позициях Греции и 
кипрско-греческой стороны возник 
некоторый дискомфорт». он сказал.
Выразив, что это не очень важно, 
Шентоп сказал: «Турция продолжает 
свой путь. Она продолжается сильным и 
уважаемым образом. Тот факт, что и 
Украина, и Россия видят и выбирают 
Турцию как страну, которой и Украина, 
и Россия могут доверять в в то же время 
показывает положение и престиж 
Турции. Ни одна другая страна в мире не 
может сделать это прямо сейчас». дал 
свою оценку.
Указав на заседание Российско-
украинских переговорных комитетов, 
состоявшееся в Стамбуле, Шентоп 
сказал: «Нелегко урегулировать этот 
вопрос с помощью встречи. Но важно то, 
что эти встречи можно было провести в 
серьезной форме, в обстановке, Турция 
предоставила это. Сделан шаг, убедив 
лидеров с помощью телефонного 
трафика». использовали фразы.

Подчеркнув важность сближения 
сторон, Шентоп сказал: «Это 
необходимо продолжать. Путину и 
Зеленскому также необходимо 
собраться вместе, чтобы 
установить гуманитарное 
прекращение огня, а затем принять 
решения, которые сделают это 
прекращение огня постоянным. 
Потому что этот кризис "Это не 
просто кризис между Россией и 
Украиной, а кризис, который 
затрагивает наш регион, Европу". 
использовали фразы.
Мустафа Шентоп заявил, что 
Турция является великим лидером, 
и сказал: «Это важно. Это нечто 
более ценное, чем сумма всех стран 
здесь». он закончил.
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В то время как Юша была культурной столицей тюркского 
мира, Султан Раев был назначен генеральным секретарем 
ТЮРКСОЙ

БУРСА (Гражданская инициатива) Зелиха 
Соркунлу/ Внеочередное заседание 
Постоянного совета Международной 
организации тюркской культуры 
(ТЮРКСОЙ) состоялось в 2022 году 
Столица культуры тюркского мира Бурса.
В то время как Султан Раев был 
единогласно избран Генеральным 
секретарем ТЮРКСОЙ, город Шуша в 
Азербайджане был определен как 
«Культурная столица тюркского мира в 
2023 году». Совещание под 
председательством временного 
координатора Постоянного совета 
ТЮРКСОЙ, министра культуры и туризма 
Турецкой Республики Мехмета Нури 
Эрсоя, министра культуры 
Азербайджанской Республики Анара 
Керимова, заместителя министра культуры 
и спорта РК Нуркисса Дауешов, министр 
культуры, информации, спорта и 
молодежной политики Кыргызской 
Республики Азамат Джаманкулов, 
Муроджон Маджидов, заместитель 
министра культуры Республики 
Узбекистан, министр культуры 
Туркменистана Атагельди Шамурадов 
(онлайн), начальник главного управления 
культуры и Администрации по туризму 
Гагаузии (Молдова) Марина Семионова 
(онлайн), заместитель премьер-министра 
Турецкой Республики Северного Кипра, 
министр туризма, культуры, молодежи и 
окружающей среды Фикри Атаоглу, 
генеральный секретарь Организации 
турецких государств (TDT) Багдад Амреев, 
TÜRK-PA Генеральный секретарь Мехмет 
Сурейя Эр, Турецкий фонд культуры и 
наследия Президент Гюнай Эфендиева, 
Венгерская Республика Генеральный 
консул в Стамбуле Ласло Келлер, ТР На 
мероприятии присутствовали губернатор 
Бурсы Якуп Джанболат, мэр столичного 
муниципалитета Бурсы Алинур Акташ, 
послы Анкары и представители миссий 
тюркских республик, а также многие 
представители прессы.

Министр культуры и туризма 
Мехмет Нури Эрсой 2022 год будет 
для нас чрезвычайно важным.
Министр культуры и туризма 
Мехмет Нури Эрсой сказал: «Мы 
успешно завершили нашу встречу. 
Хочу выразить благодарность всем 
участникам и болельщикам. Я 
искренне верю, что мероприятия, 
которые будут охватывать весь год, 
будут такими же зажигательными, 
как и торжества на церемонии 
открытия. В то же время я думаю, 
что 2022 год будет для нас 
чрезвычайно важным годом. Шаги, 
которые мы предпримем в этом 
году и которые, по нашему мнению, 
положат конец пандемии, имеют 
большое значение. Я хотел бы 
поблагодарить Касеинова, который 
по праву занимал пост 
Генерального секретаря ТЮРКСОЙ 
в течение 4 сроков, за его вклад в 
понимание, сохранение и 
популяризацию турецкой культуры 
и искусства, во всем мире, в 
развитие самопожертвования и 
дружбы отношения между нашими 
братскими странами. Желаю 
успехов новому генсеку", - сказал 
он.
Генеральный секретарь 
ТЮРКСОЙ Дюсен Касеинов, 
первая столица Османской 
империи, Бурса
В своем выступлении Генеральный 
секретарь ТЮРКСОЙ Дюсен 
Касеинов коснулся важных 
мероприятий, организованных 
Организацией по популяризации 
культуры и искусства тюркского 
мира. Подчеркнув, что Бурса, 
первая столица Османской 
империи, была выбрана 
Культурной столицей тюркского 
мира, Касеинов сказал: 

«Из ценных проектов, которые мы 
реализовали за время моего 
пребывания в должности, самым 
интересным проектом была заявка на 
культурную столицу тюркского 
мира. . Как вы хорошо знаете, наши 
города стали чуть ли не соперничать 
за это звание. Таким образом, у нас 
была возможность ближе 
познакомиться с нашим культурным, 
историческим и природным 
богатством турецкой географии и 
представить его всему миру. Теперь 
очередь Бурсы. Весь 2022 год мы 
будем с Бурсой со всеми нашими 
знаниями и удовлетворим нашу тоску 
мероприятиями, которые мы 
организуем в этом древнем городе». 
он сказал. В то время как Султан Раев 
был единогласно избран Генеральным 
секретарем ТЮРКСОЙ, город Шуша в 
Азербайджане был определен как 
«Культурная столица тюркского мира 
в 2023 году». Министр Ерсой вручил 
благодарственную грамоту Дюсену 
Касеинову, перешедшему со своего 
поста.
Кто такой Султан Раев на посту 
генерального секретаря ТЮРКСОЙ?
Раев, избранный генеральным 
секретарем ТЮРКСОЙ, родился 13 
июля 1958 года в селе Джуш Кара-
Суйского района Ошской области 
Киргизии.
Окончив факультет журналистики 
Киргизского государственного 
университета (КДУ) в 1984 году, Раев 
проходил военную службу в 1977-1979 
годах.
Начав свою трудовую деятельность в 
1979 году в газете «Культура 
Кыргызстана», Раев до 2002 года 
работал корреспондентом и главным 
редактором в различных 
государственных газетах.

В период с 2002 по 2020 год Раев 
работал в правительствах того 
периода, в министерствах культуры и 
образования, становился 
председателем, заместителем 
министра и министром различных 
комиссий.
До избрания генеральным секретарем 
ТЮРКСОЙ Раев с 2020 года был 
заместителем генерального секретаря 
Организации тюркских государств.
Раев известен в своей стране как 
культурный и государственный 
деятель
Известный автором множества 
рассказов, романов, драм и стихов в 
Кыргызстане, обладатель 14 
государственных, фондовых и 
международных наград, Раев в 2011 
году был удостоен звания «народный 
писатель».
Его рассказы: «Путь пыли» (1988), 
«Дитя на солнце» (1991), «Слезы 
королевы» (2008), «Пятый день 
недели» (2011), «Корона» (2012), 
«Засада» (2019), «Похороны» (2013). , 
Черный (2015 г.), Он написал романы 
« Пятый день» (2017 г.), « Потоп» (2018 
г.) и « Тамархан» (2018 г.).
О, девочки (1990), Ребенок на солнце 
(1990), Стена (1992), Женщина (1993), 
Чеддер (1998), Я готова (1999), Исхак 
Раззаков (2000), "Крик 
королевы" (2001), Он написал драмы 
«Долгий путь в Мекку» (2011), 
«Подсказка» (2015), «Хищная 
птица» (2016).
Раев, которому принадлежат сценарии 
к фильмам «Курманджан-Датка», 
«Сон Гюн», «Агабей ве Кадын», в 2016 
году издал сборник стихов 
«Антистандарт».
В 2021 году Раев был награжден 
Президентом Казахстана Медалью 
Единства.
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Türk Dünyası Kültür Başkenti Yuşa olurken 
TÜRKSOY Genel Sekreterliği görevine Sultan 
Rayev getirildi

BURSA (Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu/ Uluslararası Türk Kültürü 
Teşkilatı (TÜRKSOY) Daimî Konseyi 
Olağanüstü Toplantısı 2022 Türk 
Dünyası Kültür Başkenti Bursa’da 
gerçekleştirildi.

TÜRKSOY Genel Sekreterliği görevine 
Sultan Rayev'in oy birliği ile seçilirken, 
Azerbaycan’ın Şuşa kenti de ‘2023 
Türk Dünyası Kültür Başkenti’ olarak 
belirlendi.

TÜRKSOY Daimî Konseyi Dönem 
Koordinatörü, Türkiye Cumhuriyeti 
Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet 
Nuri Ersoy’un başkanlığındaki 
toplantıya Azerbaycan Cumhuriyeti 
Kültür Bakanı Anar Kerimov, 
Kazakistan Cumhuriyeti Kültür ve 
Spor Bakan Yardımcısı Nurkissa 
Dauyeshov, Kırgızistan Cumhuriyeti 
Kültür, Bilgi, Spor ve Gençlik 
Politikaları Bakanı Azamat 
Camankulov, Özbekistan Cumhuriyeti 
Kültür Bakan Yardımcısı Murodjon 
Madjıdov, Türkmenistan Kültür 
Bakanı Atageldi Şamuradov (çevrim 
içi), Gagavuz Yeri (Moldova) Kültür ve 
Turizm Baş İdaresi Başkanı Marina 
Semıonova (çevrim içi), Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyeti Başbakan 
Yardımcısı, Turizm, Kültür, Gençlik ve 
Çevre Bakanı Fikri Ataoğlu, Türk 
Devletleri Teşkilatı (TDT) Genel 
Sekreteri Bagdad Amreyev, TÜRK-PA 
Genel Sekreteri Mehmet Süreyya Er, 
Türk Kültür ve Miras Vakfı Başkanı 
Günay Efendiyeva, Macaristan 
Cumhuriyeti İstanbul Başkonsolosu 
László Keller, T.C. Bursa Valisi Yakup 
Canbolat, Bursa Büyükşehir Belediye 
Başkanı Alinur Aktaş, Türk 
Cumhuriyetleri’nin Ankara 
Büyükelçileri ve misyon temsilcileri ile 
çok sayıda basın mensubu katıldı.

Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet 
Nuri Ersoy 2022 yılının bizler için son 
derece önemli bir yıl olacak

Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet Nuri 
Ersoy, “Toplantımızı başarıyla 
sonlandırmış bulunmaktayız. Tüm 
katılımcılara ve destek verenlere 
teşekkürlerimi iletiyorum. Tüm yılı 
kapsayacak etkinliklerin, en az açılık 
törenindeki kutlamalar kadar coşkulu 
olacağına yürekten inanıyorum. Aynı 
zamanda 2022 yılının bizler için son 
derece önemli bir yıl olacağını 
düşünüyorum. Pandeminin artık 
sonlanacağını düşündüğümüz bu yıl 
atacağımız adımlar çok büyük önem 
taşımakta. 4 dönem TÜRKSOY Genel 
Sekreterliğini hakkıyla yerine getiren 
Kaseinov’a, TÜRKSOY bünyesinde 
Türk kültür ve sanatının 
anlaşılmasında, korunmasında, tüm 
dünyaya tanıtılmasına, özveri ve kardeş 
ülkelerimiz arasında var olan dostluk 
ilişkilerinin gelişmesine sağladığı 
katkılardan dolayı teşekkür ederim. 
Yeni genel sekretere başarılar 
diliyorum” dedi.

TÜRKSOY Genel Sekreteri Düsen 
Kaseinov , Osmanlı’nın ilk başkenti 
Bursa

TÜRKSOY Genel Sekreteri Düsen 
Kaseinov konuşmasında, Türk Dünyası 
kültür ve sanatının tanıtılması yönünde 
Teşkilatın düzenlediği önemli 
çalışmalara değindi. Osmanlı’nın ilk 
başkenti Bursa’nın Türk Dünyası Kültür 
Başkenti seçilmesinin çok isabetli bir 
karar olduğunun altını çizen Kaseinov, 
“Görev sürem boyunca hayata 
geçirdiğimiz birbirinden değerli 
projelerin içerisinde beni en çok 
heyecanlandıran Türk Dünyası Kültür 
Başkenti uygulaması oldu. 

Sizlerin de iyi bildiği gibi artık 
şehirlerimiz bu unvanı almak için 
adeta yarışır hale geldiler. Bu sayede 
Türk coğrafyasındaki kültürel, tarihi 
ve doğal zenginliğimizi daha yakın 
tanıma ve tüm dünyaya tanıtma 
imkânı elde ettik. Şimdi sıra Bursa’da. 
2022 yılı boyunca, tüm birikimimiz ile 
Bursa’nın yanında olacak, bu kadim 
şehirde düzenleyeceğimiz etkinliklerle 
hasret gidereceğiz.” şeklinde konuştu.

TÜRKSOY Genel Sekreterliği 
görevine Sultan Rayev'in oy birliği ile 
seçilirken, Azerbaycan’ın Şuşa kenti 
de ‘2023 Türk Dünyası Kültür 
Başkenti’ olarak belirlendi. Bakan 
Ersoy, görevini devreden Düsen 
Kaseinov'a teşekkür plaketi verdi.

TÜRKSOY Genel Sekreterliği 
görevine Sultan Rayev kimdir?

TÜRKSOY Genel Sekreterliğine 
seçilen Rayev, Kırgızistan'ın Oş 
Bölgesi Kara-Suu ilçesinin Jooş 
köyünde 13 Temmuz 1958'de 
dünyaya geldi.

Kırgızistan Devlet Üniversitesi (KDÜ) 
Gazetecilik Bölümü'nden 1984'te 
mezun olan Rayev, 1977-1979 yılları 
arasında askerlik görevini yerine 
getirdi.

"Kırgızistan Kültürü" adlı gazetede 
1979'da iş hayatına atılan Rayev, 
2002'ye kadar çeşitli devlet 
gazetelerinde muhabirlik ve genel 
yayın yönetmenliği görevlerinde 
bulundu.

Rayev, 2002-2020 yılları arasında 
dönemin hükümetlerinde, eğitimin 
yanı sıra kültür bakanlıklarında 
çalışmalarda bulunarak çeşitli 
komisyonların başkanı, bakan 
yardımcısı ve bakan oldu.

TÜRKSOY Genel Sekreterliğine 
seçilmeden önce Rayev, 
2020'den bu yana Türk 
Devletleri Teşkilatı Genel 
Sekreter Yardımcılığı görevinde 
bulunuyordu.

Rayev, ülkesinde kültür ve 
devlet adamı olarak tanınıyor

Kırgızistan'da çok sayıda hikaye, 
roman, drama ve şiir yazarlığıyla 
tanınan, 14 devlet, vakıf ve 
uluslararası ödülün sahibi olan 
Rayev, 2011'de "halk yazarı" 
unvanına layık görüldü.

Toz Yolu (1988), Güneşte Bir 
Çocuk (1991), Kraliçe'nin 
Gözyaşları (2008), Haftanın 
Beşinci Günü (2011), Taç (2012) 
Pusu (2019) adlı hikayeleri, 
Cenaze (2013), Kara (2015), 
Haftanın Beşinci Günü (2017), 
Sel (2018), Tımarhane (2018) 
romanlarını yazdı.

Ah, kızlar (1990), Güneşte Bir 
Çocuk (1990), Bir Duvar (1992), 
Kadın (1993), Kaşar (1998), Ben 
Hazırım (1999), İshak Razzakov 
(2000), "Kraliçelerin 
ağlaması" (2001), Mekke'ye 
giden uzun bir yol (2011), Suflör 
(2015), Yırtıcı kuş (2016) 
dramalarını kaleme aldı.

Kurmancan-Datka, Son gün, 
Ağabey ve Kadın adlı sinema 
filmlerinin senaryolarının sahibi 
olan Rayev, 2016'da 
Antistandart adlı bir şiir kitabı 
çıkardı.

Rayev, Kazakistan 
Cumhurbaşkanı tarafından 
2021'de Birlik Madalyası ile 
ödüllendirildi.
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